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Niegdyś gw iazda  z  Betlejem mędrców prow adziła,
D ziś znak daje, by zasiąść do św iętej wieczerzy,
By krucha biel opłatka skłóconych godziła,
A  w sercu znów  zam ieszkał Ten, co „w żłobie leży”.
Dla tych, co żyli dawniej, co będą w  przyszłości,
I dla nas, byśm y w  każdym  dostrzegali brata,
O dwieczny Bóg w Dziecięciu zesła ł znak miłości, 
Przem ieniając oblicze człowieka i świata.

O. Franciszek Czarnowski

Z m iłości do nas 
Bóg posłał na Ziem ię 

swego Syna Jezusa Chrystusa.
Otwórzmy nasze serca, 

aby Boże Dziecię napełniło je 
miłością, dobrocią i pokojem.

I bądźm y radosnymi 
świadkami Boga w świecie.

Życzymy wszystkim naszym Czytelnikom, 
Przyjaciołom i wszystkim mieszkańcom Sławięcic, 

błogosławionych Świąt Bożego Narodzenia  
i bogatego w łaski Pana N owego 2016 Roku.

Redakcja Gazety Sławięcickiej

Boże Narodzenie 2015

••u

Tak naprawdę, to nie lubię specjalnie jubileuszy, rocznic i pod 
sumowań. Czas, jak czytamy w m ądrych książkach, jest sprawą 
um ow ną. A lbert Einstein, twórca teorii względności udow od
nił coś jeszcze bardziej zaskakującego. Upływ czasu zależny jest 
od prędkości, z jaką się poruszamy. To dopiero są cuda! Gdzie 
w tym  wszystkim nasze Sławięcice, nasze miejsce na Ziemi? Za
czynając w październiku w roku 1990 przygodę z wydawaniem 
osiedlowej gazety, nie przypuszczaliśmy, że tak długo będziecie 
nas Państwo tolerować. Jaka jest tego przyczyna? Co sprawia, że 
w m ałym  osiedlu, od 25 lat istnieje takie pismo jak nasze? O d
powiedź jest jednocześnie i trudna, i bardzo prosta. Jeżeli Przy
jaciele chcą ze sobą porozm awiać i na tej rozmowie im  zależy, 
to  zawsze znajdą czas i środki, aby do takiego przyjacielskiego 
spotkania doszło. Myślę, że gazeta i wszystko to, co niesie ze 
sobą każdy jej num er jest taką rozm ową osób bliskich sobie, jest 
spotkaniem  przyjaciół.

Staramy się relacjonować życie naszej miejscowości bez szu
kania tanich sensacji. Cieszy nas, że dzięki Gazecie um ocniły się 
m osty pom iędzy dawnymi i obecnymi mieszkańcam i Sławięcic.

A może jest tak, że jako czytelnicy tego periodyku i m iesz
kańcy tej „kropki” na Ziemi, częściej się do siebie uśmiechamy? 
Jeżeli tak jest, to  cały zespół, tworzący to pismo, odebrał już sto
krotnie swoją nagrodę. Wesołych Świąt!

G erard  K urza j

W numerze m.in.:

Idę przez Ten nos boli wos? Lekcja h is to r i i Telegramy, Stowarzyszenie
Sławięcice... -  porady o księżnej gra tu lac je , Nasza
i co widzę? po Śląsku Paulin ie jub ileusze Idea
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48. raz w drodze

Idziemy śpiewając...

W  dniach 30.06 do 03.07.2015 r. tra
dycyjnie pielgrzymowaliśmy na Jasną 
Górę. To już 48. pielgrzymka piesza ze 
Sławięcic do Częstochowy. W tym roku 
wyruszyliśmy dzień później ze względu 
na problemy noclegowe w Częstochowie.

Tradycyjnie, po mszy św. w kościele 
w Sławięcicach, wyruszyło ok. 60 piel
grzymów. Tematem tegorocznej piel
grzymki było hasło „Nawróć się! Uwierz 
w Ewangelię!” nawiązujące do hasła 
bieżącego roku duszpasterskiego. Niby 
na pielgrzymce prawie wszystko jest za
planowane, ale co roku są jakieś niespo
dzianki. I tak zaraz pierwszego dnia smut
na informacja o tragicznej śmierci księdza 
proboszcza z Toszka, gdzie mamy długi 
postój. Pozytywnie zaskoczyły nas, inne 
niż zwykle, rozważania tajemnic różańco
wych przygotowane i prowadzone przez 
Nikodema.

Kolejną niespodzianką była msza św. 
na przedszkolnym placu zabaw w Borono

wie. Taka msza św. to jednak trochę inne 
przeżycia i odczucia. I następny, radosny 
fakt -  jest nas w Częstochowie i na Jasnej 
Górze z roku na rok coraz więcej: więcej 
pielgrzymów dojeżdża na odcinek Boro- 
nów-Częstochowa, by choć jeden dzień 
pielgrzymować pieszo i więcej osób ko
rzysta z możliwości dojazdu autokarem 
lub samochodem. W tym roku w drodze 
krzyżowej i mszy św. w kaplicy Cudowne
go Obrazu NMP brało udział ok. 180 osób.

Pielgrzymowanie zakończyliśmy na
bożeństwem do Miłosierdzia Bożego 
w Wieczerniku na Jasnej Górze i błogo
sławieństwem już w kościele św. Kata
rzyny w Sławięcicach. Dziękujemy sobie 
nawzajem za wspólne przeżywanie tych 
rekolekcji w drodze i zapraszamy wszyst
kich chętnych na 49. piesze pielgrzymo
wanie w ostatnich dniach czerwca 2016 
roku. A obok kilka migawek z tegorocz
nej pielgrzymki.

Pielgrzym

Na zmęczone nogi najlepsza wspólna zabawa

Ola Weisser też tak uważa

Msza św. w Boronowie Wieczorne „ognisko” to obowiązkowy punkt programu



W Y D A R Z E N IA

Idę przez Sławięcice...
Pan dyrektor Wolny jedzie na rowerze 

po świeże bułki na śniadanie...
Marysia powoli otwiera sklep PRAK

TYK...
Zbyszek Tomik dokładnie zamiata 

ulicę przed niedzielą...
Małgosia Poloczek wraca z porannej 

mszy św...
Pan Witek wyjeżdża traktorem do 

pracy...
Na placu, już po sobotnim śniadaniu, 

na swoim wózku świeżą gazetę studiuje 
pan Helmut Konieczko...

Coś tam wybuchło w piwnicy przy 
piecu pod Aldikiem, Jochan czarny jak 
diabeł, wyskoczył na chodnik.

Pani Lidka przyjechała wcześniej do 
zakładu, bo przecież dzisiaj są dwa śluby.

Zbyszek Biedroń nasz „sławięcicki 
strażnik” informuje mnie o tym, kto ma 
dziś urodziny...

Irek Matuszewski kupił kilka gazet na 
niedzielę...

Pod Centrum Meblowym zaparkowa
ły dwa auta z Niemiec, ale kierowcy roz
mawiają po polsku...

Pani Manek kupuje dwa średnie chle- 
by niekrojone u „Cichonia”. ..

Ks. proboszcz i pomagający mu pan 
Krzysztof jadą z Przenajświętszym do 
chorych...

Pani Ewa Wojton przystanęła przy 
aptece i rozmawia z panią dr Anną Bia
łek. ..

...jestem w domu...

Bal 
dobroczynny 
23.01.2016 r.
Tego dnia 

odbędzie się 
tradycyjny bal 
d o b r o c z y n n y  
o r g a n i z o w a n y  
przez sławięcic- 
ką CARITAS.
Tradycja zwią
zana z tym co
rocznym wyda
rzeniem sięga do lat 80. XX wieku. 
Głównym celem tego radosnego wie
czoru i nocy jest zebranie funduszy na 
wsparcie najuboższych mieszkańców 
naszej miejscowości. Uczestnikiem balu 
może być każdy, kto rozumie żarty i jest 
otwarty na potrzeby drugich. Szczegóły 
znajdziecie Państwo na plakatach oraz 
na stronie internetowej parafii Sławięcice 
www.parafia-slawiecice.pl

Redakcja

Gerard Kurzaj

 
Zapraszamy na stronę Towarzystwa Przyjaciół Sławięcic 

w w w .naszeslaw iecice.pl

Nowa Rada Parafialna
W dniach 15 oraz 29 listopada 2015 

odbyły się w naszej parafii wybory do no
wej Parafialnej Rady Duszpasterskiej. Jak 
wiemy, Rada jest organem doradczym 
i pomocniczym Proboszcza. Wspólnie 
z nim stara się o wszystkie ważne sprawy 
duszpasterskie i gospodarcze dotyczące 
naszej wspólnoty. Na przestrzeni m i
nionych wieków w Sławięcicach zawsze 
istniało takie gremium, które starało się 
pomagać Ojcu parafii w wypełnianiu 
jego misji. Dzisiaj my przejmujemy tę 
pałeczkę.

Oto nowi członkowie Rady z wyboru 
parafian w Sławięcicach:
• Bialik Klaudiusz
• Białek Grzegorz
• Brzoza Robert
• Kacperczyk Paweł
• Komander Helmut
• Kurzaj Joachim
• Kurzaj Gerard
• Szmandra Robert
Członkowie Rady z wyboru parafian 
w Miejscu Kłodnickim:
• Kulozik Ewa
. Masztalerz Bronisław 
Członkowie Rady z nom inacji Pro
boszcza:
• Glagla Iwona
• Hyla Jolanta

• Parusel Ireneusz 
. Wolny Eugeniusz
• Wojton Krzysztof

Ksiądz Proboszcz oraz pomagająca 
mu Rada niewiele zrobią, gdy my, lu
dzie wierzący, nie będziemy się na serio 
przejmować naszą parafialną rodziną. 
Historia naszej miejscowości udowad
nia nam, że mieszkańcy Sławięcic za

wsze starali się o Boże Sprawy. Popa
trzmy na wspaniały kościół, jaki w XIX 
wieku wybudowali. Trochę pozytyw
nych doświadczeń we współczesnych 
Sławięcicach też już mamy. Należy je 
tylko rozwijać i umacniać! Ufamy, że 
tak będzie.

Redakcja
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R A D A  O S IE D L A  

List z Rady Osiedla

Świetna robota! Społeczne odnowienie ławek na „Placu Młodzieży” ma większą wartość 
niż wszystkie budżety całego świata!

Oczekując świąt Bożego Narodzenia, 
witamy wszystkich naszych mieszkań
ców i czytelników.

Dzięki uprzejmości redakcji, na ła
mach „Gazety Sławięcickiej”, pragniemy 
podzielić się z czytelnikami sprawami 
dotyczącymi naszego Osiedla, które wy
darzyły się w ostatnim czasie.

Jak wszystkim wiadomo, wiosna to 
czas gruntownych porządków i prac go
spodarczych. Tak też w kwietniu została 
„uporządkowana” tablica informacyjna 
na skrzyżowaniu ulic Asnyka i Sławię
cickiej. Mieszkańcy z pewnością pa
miętają jak wyglądała wcześniej. Teraz 
jest schludna i przejrzysta, a dodatkowo 
można na niej przeczytać kilka informa
cji o historii naszego osiedla. Nie spoczy
wając na laurach, kilka dni później grupa 
młodzieży zorganizowana przez prze
wodniczącego Rady Osiedla zabrała się 
za porządki przy Placu Młodzieży. Skosi
li i wygrabili trawę, odmalowali ławki za
bezpieczając je przed zniszczeniem. Na
leżą im się brawa za ten społeczny czyn 
na rzecz naszego osiedla. Gdy już mieli
śmy wszystko posprzątane, z niecierpli
wością czekaliśmy na zakończenie prac 
przy boisku. Dotrzymano słowa i dokoń
czono budowę tego obiektu. Wyłożono 
trawę, postawiono bramki oraz wyko
nano inne prace wykończeniowe. Gdy 
zbliżała się data 1 czerwca, rozpoczęli
śmy przygotowania do obchodów „Dnia 
Dziecka na Intergolu”. Mimo deszczowej 
aury, impreza cieszyła się wielkim zain
teresowaniem i dzięki współpracy z in
nymi organizacjami, szkołami, przed
szkolem i władzami miasta, był to mały

festyn, na którym rozegrano pierwszy 
oficjalny mecz na tak długo wyczekiwa
nym boisku piłkarskim.

Nasza Rada Osiedlowa podjęła rów
nież temat projektów i zadań w ramach 
tzw. Budżetu Obywatelskiego na rok 
2015. Zdecydowano się na realizację 
dwóch. Jeden z nich to budowa „Alta
ny Biesiadnej” na terenie stadionu przy 
ulicy Sadowej, natomiast drugi projekt 
to zakup i montaż ławek oraz koszy na 
śmieci.

W  czerwcu, przy współpracy z Klu
bem Turystyki Kajakowej „Rejak”, 
odbyła się druga edycja, jakże popu
larnego „Sławięcickiego Spływu Ka
jakowego”. Tym razem wypłynęliśmy 
z naszego parku dopływając rzeką 
Kłodnicą do Lenartowie, by po prze
niesieniu kajaków na Kanał Gliwicki 
dotrzeć z powrotem do Sławięcic, gdzie 
na wszystkich uczestników czekało 
ognisko i kiełbaski. Niektórzy pokusili

się na występy i umilali zebranym czas, 
grając na gitarach.

W  związku z rezygnacją dwóch do
tychczasowych członków Rady Osiedla, 
w czerwcu odbyły się wybory uzupełnia
jące. Większością głosów wybrano no
wych członków naszej Rady. Zostali nimi 
Marek Weisser oraz Krzysztof Cedzich.

Czas letnich wakacji upłynął na przy
gotowaniach do kolejnej edycji „Zamek 
Party”. Impreza cieszy się dużym powo
dzeniem wśród mieszkańców miasta Kę- 
dzierzyna-Koźla, jak i regionu. Gwiaz
dy muzyki klubowej przyciągają rzesze 
młodzieży. Media z naszego regionu 
mocno interesowały się tym wydarze
niem. Było więc głośno o Sławięcicach. 
Każdego roku przy organizacji tego spo
tkania zdobywamy nowe doświadczenia, 
starając się zawsze coś poprawić. Nie od 
razu Rzym zbudowano.

Dlatego, drodzy mieszkańcy, nie bój
my się angażować w organizację nawet 
rzeczy pozornie małych. Te małe spra
wy są przecież ważne dla naszej miej
scowości, dla Sławięcic. Obok niniej
szego tekstu oraz w innych miejscach 
gazety prezentujemy zdjęcia dotyczące 
działań naszej Rady Osiedla. Przed 
nam i nowy 2016 rok. On również po
stawi przed nami kolejne wezwania. 
Myślę, że damy radę!

Z okazji świąt Bożego Narodzenia 
oraz Nowego Roku, wszystkim naszym 
mieszkańcom oraz czytelnikom Gaze
ty Sławięcickiej życzymy wszelkiej po
myślności. Oby ten czas spędzony w ro
dzinnym gronie napełnił Was pokojem 
i radością, by był to czas ludzkiej miłości 
i życzliwości oraz obfitował w łaski Pana 
Jezusa Narodzonego w Betlejem.

Oprac. Robert Brzoza
Ale nasza rzeka Ktodnica zrobiła się kolorowa!

4 Gazeta Sławięcicka



PO ŚLĄSKU

„Ten nos boli wos? 
A to ucho dobrze sucho? 
A to oko bardzo skoko?"

Tera ze kożdom bździnom lołcymy 
do dochtora, a piyrwy chnet na wszystko 
w doma boła rada. Oto ślonskoł lista roz
maitych dolegliwości, ze miejscowymi 
poradoma:
• Na ból brzucha -  pij tyj z fefermyncy, ka- 
melków, bier kropki baldryjanowe abo weź 
łyżeczka natronu -  coby ci się fajnie gyrcło.
• Mosz rym a, sznupaka i tucze cie 
zima -  wymocz szłapy we górki wodzie 
ze solom i łoblecz ciepłe fuzekle, pij moc- 
ka gorkygo teju.
• Na gorączka -  zrób se zimny okład 
i popijej zołft ze jagodków.
• Targajom cie muskle -  weź kamfersz- 
pyrytus i dej sie fajnie pomasyrować
• Ucho cie targoł -  dej se listek „angin- 
ki” do ucha.
• M andle i kark cie boli -  pogurgluj 
gardło ciepłom wodom ze solom i wypij 
choć aby 10 szklonek teju na dziyń.
• Heksa cie chycioła abo boli cie gynik
-  dej pozór na durchcug, owczoł skórka 
dej na hifty abo śpij ze kotym na plecach
-  wszytsko wyciągnie.
• Nyrki cie bolom i mosz cojś ze bla- 
zom -  ciepło sie trzimej, mocka pij, i nie 
siadej na zimnym kamiyniu, bo mogesz 
jeszcze i himoridów dostać.
• Rymatyka cie trołpi -  legnij sie do 
pokrziw, a potyn prosto pod pierzina ze 
ciepłom cegłówkom coby sie dobrze wy- 
grzołć.
• Jak sie coś ształchniesz -  dej se zimny 
umszlag ze łoctym.
• Na szczukołwka -  weź se łeżka cukru 
do gymby.
• Na chopskie choroby -  jedz mocka 
ziorków od baniy.

• Jak mosz jynczmiyń na łoku -  pociy- 
rej go złotym pieszczonkym i wypowiydz 
zaklyncie „m oszg...o, niyjynczmiyń.
• Połli cie zgaga -  napij się zołftu ze po
tartych kartołfli.
• Na kram fadry -  szmaruj nogi maj- 
ściom ze kasztana (Fater godoł: „ale za
wsze ku sercu”).
• Boli cie bez ustanku ząb -  nojlepi dej 
se go wytargać.
• Na kucanie -  nie kurz cigaretów! 
Piersi poszmaruj gynsiym tustym i napij 
sie lipy.
• Mołsz platfus -  kup sie dobre szcze- 
wiki, kiedy ino możesz, to łaź bosy.
• Na kamiynie -  dej się jak nołpryndzy 
łoperować.
• Jak ci sie zrobi waserblaza -  przeżgej 
jom jegłom ze niciom i tak zostow aż wy
schnie.
• Jak sie festy piźniesz w łeb i wylezie
ci bojla -  drapko prziciś jom zimnym 
nożym.
• Mołsz roztom aite pangołle abo bo- 
lołki -  chuchej i dmuchej na nie, ino ich 
nie szkrob.
• Skuli egzym y -  kompej sie we 
szkrobku.
• Jak bierą cie nerwy -  pomedyktuj, 
napij sie melisy, a jak nie pomoże to sior- 
nij se jednygo.

Mom jeszcze inksze rady i porady na 
roztomaite fale i durchfale, ale take „na 
ucho” bo tukej nie pasuje mi ło wszyst
kim ofen pisać. Żeby naszygo ośrodka 
zdrowia nie zawarli, to biercie to wszyt
sko „na śmiych”.

Irena Kwoczała

Nasi strażacy Seniorzy na uroczystości 
w OSP, podczas której oficjalnie przyj
mowano nowoczesny wóz strażacki la
tem roku 2015. To między innymi dzięki 
Wam, Szanowni Strażacy Seniorzy, nasza 
sławięcicka straż pożarna obchodziła 
piękny jubileusz 115-lecia!

Czy młodzi strażacy nie prezentują się 
wspaniale? Ochotnicza Straż Pożarna 
oprócz zadań ściśle ratowniczych, pełni 
ważną rolę wychowawczą!

Tak, tak! W roku 2015 minęła 115. 
rocznica powstania naszej sławięcickiej 
Straży Pożarnej. Strażakom gratulujemy 
i dziękujemy!
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Włoskie podróże
Jak to dobrze, że swobodnie możemy 

podróżować po świecie. Wielu miesz
kańców naszych Sławięcic z tego korzy
sta. Czasem, gdzieś daleko od Polski, 
spotkamy coś, co jest nam bardzo bli
skie... Każdy wie, jak wygląda Krzywa 
Wieża w Pizie, ale jest w tym mieście 
coś, co łączy się z naszą miejscowością. 
Spacerując uliczkami tego miasta można 
napotkać skromny XIII-wieczny kościół 
zakonu dominikańskiego pw. św. Kata
rzyny Aleksandryjskiej. I tak we włoskiej 
Pizie też jesteśmy jak w domu.

Zofia Kacperczyk
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S A M O R Z Ą D
Nasz Radny ma głos!

Szanowni Państwo!
Po kilku mie

siącach pracy 
w Radzie Mia
sta chciałbym 
przedstawić Pań

stwu, jakimi tematami się ostatnio zaj
mowałem.

Jak większość z Państwa pewnie za
uważyła, od początku września po Sła- 
więcicach jeździ autobus linii nr 15. Tak 
jak pisałem w poprzednim numerze ga
zety, jednym z pierwszych pism, jakie na
pisałem jako radny, był wniosek o prze
dłużenie linii n r 13 do Sławięcic w celu 
bezpośredniego połączenia Sławięcic 
i Koźla. Technicznie to rozwiązanie 
okazało się bardzo trudne do realizacji, 
lecz w zamian powstała linia nr 15, któ
rą cztery razy dziennie można dojechać 
bezpośrednio do Koźla, jak i wrócić do 
naszego osiedla. Jeśli uważacie Państwo, 
że można by było dodać jeszcze kurs tej 
linii w innej godzinie proszę o informa
cję, a będę wnioskował o rozszerzenie 
rozkładu jazdy.

Miło mi poinformować, że przy uli
cy Kołłątaja, na naszym „Intergolu”, 
zakończono budowę boiska z praw
dziwego zdarzenia, na które tak d łu 
go czekaliśmy. Boisko jak i plac zabaw 
zostało ogrodzone i stanął na nim  słup 
oświetleniowy, który już w najbliższym 
czasie oprócz światła będzie dzielił się 
z nam i darmowym Internetem. Na 
słupie tym zawieszono również nadaj
nik Hot-Spot, za co bardzo serdecznie 
chciałbym podziękować Prezydent Sa
binie Nowosielskiej.

W grudniu rozwiąże się również pro
blem oświetlenia w naszym sławięcickim 
parku. Aktualnie trwają tam prace, któ
rych efektem będzie prawie 90 nowych 
latarni, a tym samym każda alejka będzie 
oświetlona i bezpieczna. Koszt inwestycji 
to 275 490 zł.

Prace budowlane kończą się już po
woli również w Miejscu Kłodnickim. 
Odwodnienie skrzyżowania ul. Jaskółek 
i Skowronków z ul. Szpaków powinno 
rozwiązać Państwa problem z zalewa
nymi podwórkami i domami. Koszt 
wykonania odwodnienia wraz z odtwo
rzeniem nawierzchni drogi to 243 540 zł. 
Za wspólne starania o realizację tego 
ważnego tematu dziękuję Przewodni
czącemu Zarządu Osiedla Miejsce Kłod- 
nickie Janowi Schoengart, a za pomyślne 
załatwienie sprawy od strony urzędowej, 
zastępcy Prezydenta Arturowi Marusz- 
czakowi.

Z początkiem września złożyłem rów
nież wnioski do projektu budżetu miasta 
na rok 2016. Za swój priorytet na rok 
2016 cały czas uznawałem budowę ulicy 
Powstańca Filipa Pieli, lecz po przetargu 
okazało się, że czas potrzebny na wyko
nanie dokumentacji dyskwalifikuje to za
danie na rok 2016. Ubolewam nad tym, 
że znowu następuje w tej sprawie przesu
nięcie. W związku z powyższym, jako za
danie główne na najbliższy rok zgłosiłem 
zagospodarowanie terenu przy Zespole 
Szkół Miejskich nr 4 i Przedszkolu n r 18. 
Jak wszyscy wiemy, brak dojazdu, par
kingu i odwodnienia stwarza wiele pro
blemów co dnia nie tylko nauczycielom, 
ale głównie rodzicom, którzy odwożą do 
tych placówek swoje dzieci.

Temat ulicy Filipa Pieli nie zostaje jed
nak zapomniany. 27 października 2015 
roku w szkole na moją prośbę odbyło się 
spotkanie mieszkańców tej ulicy z Prezy
dent Sabiną Nowosielską, Kamilą Bień
kowską (inwestycje), Markiem Mazurkie
wiczem (drogi), przedstawicielami biura 
projektowego oraz przedstawicielami 
Rady Osiedla Sławięcice. Celem spotka
nia było zapoznanie mieszkańców z aktu
alnym etapem przygotowań do budowy 
tej drogi. Po rozstrzygnięciu przetargu

we wrześniu 2015 roku wyłoniono firmę 
która za kwotę 158532 zł przeprowadzi 
I etap projektowania, czyli procedurę 
pozyskania wszystkich zezwoleń, przejęć 
działek procedurą ZRID aż do uzyska
nia pozwolenia na budowę. Cena, choć 
bardzo wysoka, nie przestraszyła miesz
kańców, podobnie jak termin realizacji 
etapu I. Może to potrwać aż 78 tygodni, 
co oznaczałoby, że najwcześniej prace bu
dowlane mogą ewentualnie ruszyć w po
łowie 2017 roku. Fakt ten, choć smutny, 
jest już nie światełkiem, a światłem w tym 
długim tunelu. Wszyscy zebrani na spo
tkaniu z panią Prezydent zgodnie stwier
dzili, że jeśli czekają już kilkadziesiąt lat, 
to i te 1,5 roku jeszcze wytrzymają. Na 
spotkaniu po raz kolejny przedstawiona 
została koncepcja, na którą mieszkańcy 
nieraz nanosili już swoje uwagi. I tym 
razem nie obyło się bez uwag. Teraz pro
jektanci biorą się już ostro do pracy, a my 
czekamy już nie na koncepcję, a na pro
jekt budowy ulicy Filipa Pieli, nad któ
rym jeszcze raz po naniesieniu poprawek 
zasiądziemy. Wszystkim mieszkańcom, 
pani Prezydent, kierownikom chciałbym 
podziękować za obecność na tym paź
dziernikowym spotkaniu.

W ostatnich miesiącach złożyłem 
również kilka zapytań i interpelacji. Do
tyczyły one boiska w Miejscu Kłodnic
kim, oświetlenia naszych osiedli w czasie 
świąt Bożego Narodzenia, parku w Sła- 
więcicach oraz wycinki drzew przy ulicy 
Powstańca Filipa Pieli. O dalszym biegu 
tych spraw będę Państwa informował 
w kolejnych numerach Gazety Sławię- 
cickiej. Dziękuję wszystkim szanow
nym Czytelnikom za czas poświęcony 
na zapoznanie się z moim niniejszym 
sprawozdaniem. Zgłaszam swoją dalszą 
gotowość do pracy na rzecz naszych spo
łeczności i do rozwiązywania Waszych 
problemów. Jestem do dyspozycji pod nr 
tel. 601956084 oraz pod adresem email: 
tomaszscheller@slawiecice.pl

Wesołych Świąt!
Tomasz Scheller

Towarzystwo Przyjaciół Sławięcic

Składki
Drodzy Członkowie Towarzystwa 

Przyjaciół Sławięcic!
Do końca 2015 roku pozostało już 

tylko kilka dni. Dziękuję serdecznie 
wszystkim, którzy regularnie i na bieżą
co opłacają składki oraz tym, którzy już 
uregulowali zaległości. Dzięki Wam oraz
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Darczyńcom Towarzystwo może ciągle 
działać. Bardzo proszę tych, którzy jesz
cze zalegają ze składkami o jak najszyb
sze uregulowanie zaległości, szczególnie 
jeśli są to zaległości z lat poprzednich.

Dla ułatwienia wpłat podaję, że skład
ki można składać do mnie osobiście lub 
bezpośrednio na konto bankowe Towa
rzystwa:

Bank Pekao SA II Kędzierzyn-Koźle
85 1240 1659 1111 0000 2600 7126

z dopiskiem „składki członkowskie”.
Na konto można, oczywiście, wpłacać 

także darowizny na cele statutowe Towa
rzystwa, w tym wydawanie „Gazety Sła- 
więcickiej”.

Za wszelkie wpłaty serdecznie dzięku
jemy.

Z życzeniami Radosnych Świąt Bo
żego Narodzenia i samych dobrych dni 
w Nowym Roku 2016.

Grzegorz Białek -  Skarbnik TPS

Gazeta Sławięcicka

mailto:tomaszscheller@slawiecice.pl


 PR ZED SZK O LE

Wieści z Bajkowego Przedszkola nr 18

Brawa dla wicemistrzów biznesplanu!

W  tym roku szkolnym kierunkami 
naszej pracy jest zdrowie i zdrowe jedze
nie oraz rozwijanie zainteresowań czytel
niczych i matematycznych. W  najstarszej 
grupie Smerfów kontynuujemy innowa
cję pedagogiczną Dawida Napieracza, 
nauczyciela wychowania fizycznego 
w Zespole Szkół Miejskich Nr 4. Rów
nież w tej grupie jest realizowana inno
wacja z programu autorstwa Agaty Ga- 
brysz i Anny Cieślik. Zajęcia prowadzi 
Agata Gabrysz. W najmłodszej grupie 
Krasnoludków realizowana jest innowa
cja pedagogiczna organizacyjno-meto- 
dyczna „Przekroczę próg przedszkola” 
z zakresu przystosowania się dziecka do 
przedszkola autorstwa Ireny Mazur.

Kontynuujemy również we wszyst
kich grupach wiekowych innowację z za
kresu grafomotoryki autorstwa Justyny 
Nowak i Aleksandry Baraniak oraz pro
gram Bezpieczne Przedszkole, który jest 
naszym programem profilaktycznym. 
W ramach tego programu we wrześniu 
odbyło się spotkanie z policjantami. Pani 
Małgorzata Cisowska i Pani Magdalena 
Kowalska rozmawiały z dziećmi na temat 
zasad przechodzenia przez ulicę oraz 
bezpiecznego poruszania się po drodze.

Krasnoludki są na świecie!

Brawo, młodzi 
artyści!

Sławięcicki Młodzieżowy Zespół 
Parafialny, prowadzony przez panią 
Agnieszkę Hyla zajął wysokie 2 miejsce 
na XVIII Przeglądzie Pieśni Religijnej 
AZOTY 2015. Zespołowi w składzie: 
Dominik Cedzich, Patrycja Duk, Joanna 
Glagla, Filip Kacperczyk, Natalia Lipok, 
Sebastian Ogrodnik, Małgorzata Pawli- 
czek, Wiktoria Rypa i Magdalena Woj- 
ton serdecznie gratulujemy i życzymy 
dalszych sukcesów.

Redakcja

W  miesiącu wrześniu dzieci z grupy 
Smerfów dowiedziały się na czym polega 
praca rolnika i jak powstaje chleb. Po
znały rodzaje zbóż i mąki i samodzielnie 
upiekły chleb. Na zakończenie uczestni
czyły w dożynkach parafialnych niosąc 
koronę. Grupa Krasnoludków w ramach 
zdrowego żywienia przygotowała sałatkę 
owocową oraz z pomocą pani Danusi -  
naszej kucharki kisiła kapustę.

Tygryski powitały w swojej grupie no
wych kolegów i koleżanki. Przygotowy
wały zapasy na zimę i zdrowe sałatki.

W  październiku odbyło się coroczne 
święto Pieczonego Ziemniaka, w którym 
uczestniczyli rodzice z dziećmi, a w listo
padzie braliśmy udział w Dniu Świętego 
Marcina.

W dniu 16 listopada 2015 r. grupa 
Smerfów brała udział w licznych konkur
sach zorganizowanych przez kędzierzyń-

sko-kozielski Park Przemysłowy z okazji 
Światowego Tygodnia Przedsiębiorczo
ści na Opolszczyźnie.

W konkursie „Biznes Oczami Przed
szkolaka” za nagrany film Przedszkole 
zajęło II miejsce. Udział w tym konkur
sie wzięły: Milena Czerniak, Iga Szejna, 
Alicja Szyndzielorz.

W  konkursie „Mój Rodzic jest przed
siębiorczy -  praca z pasją” I miejsce za 
piękną pracę plastyczną zajęła Iga Szejna.

W konkursie „Przedsiębiorczy Przed
szkolak” za największą sprzedaż przy
gotowanych zabawek z recyklingu, na
sze przedszkole zajęło I miejsce. Udział 
w tym konkursie wzięły wszystkie grupy.

Z niecierpliwością czekaliśmy na 
Świętego Mikołaja, który, jak co roku 
przybył do przedszkola, by uradować 
dzieci prezentami.

Obserwator przedszkolny

XVIII P R Z E G L Ą D 
PIEŚNI RELIGIJNEJ

A Z O T Y
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Szkolne wydarzenia

Dzień chtopaka

1 września, po mszy św. w intencji 
wszystkich uczniów, nauczycieli oraz 
rodziców uroczyście rozpoczęliśmy 
nowy rok szkolny. Pierwszoklasiści 
zostali pasowani na uczniów naszej 
szkoły. Życzymy im samych sukcesów 
w nauce.

15 września odbyły się wybory przed
stawicieli do Samorządu Uczniowskiego. 
Przewodniczącą została Wiktoria Rypa 
z klasy lIg, a jej zastępcami Paweł Ce- 
dzich z Illg, Jola Kopeć z l Ig oraz Krzysiu 
Szczęsny z klasy V.

Z inicjatywy Samorządu Uczniow
skiego nasza szkoła została zgłoszona 
do programu społeczno-edukacyjne- 
go „Wzorowa Łazienka” (szczegóły na 
głównej stronie szkoły www.zsmnr4k- 
kozle.pl)

Uczeń Ig Szymon 
Płoskonka wziął udział 
w kampanii organizowanej 
przez Ministerstwo Spraw 
Wewnętrznych „Dopala
cze kradną życie” -  filmik 
już wkrótce na stronie 
szkoły.

30 września, z okazji 
Święta Naszych Chłopców,
Samorząd Uczniowski zor
ganizował ognisko. BYŁO 
SUPER!

Do Młodzieżowej Rady 
Miasta została wybrana 
Magdalena Wojton. Gra
tulujemy!

Jeśli masz jakiś ciekawy 
pomysł na ciekawy dzień

lub możemy w czymś pomóc -  napisz 
samorzadzsmnr4@o2.pl

W  tym roku ruszają nowe programy 
stworzone przez naszych nauczycieli: 
„W zdrowym ciele zdrowy duch” (Klau
diusz Bialik, Paweł Wietrzykowski), 
„Sowa gra w słowa” (Jolanta Mrochen), 
„Zachowaj twarz -  mediacje szkolne” 
i „Gimnazjalista -  młody obywatel” 
(Magdalena Szyndzielorz)

Korzystając z łamów Gazety Sławię
cickiej, z okazji zbliżających się Świąt 
Bożego Narodzenia życzymy wszystkim 
czytelnikom w imieniu uczniów oraz 
pracowników szkoły wszystkiego najlep
szego!

Samorząd Uczniowski

Obchody dnia ku czci Św. Marcina 

w Sławięcicach 2015
Już po raz piąty na naszym osiedlu ob

chodziliśmy wspomnienie św. Marcina. 
Świętowanie rozpoczęliśmy w kościele 
pw. św. Katarzyny Aleksandryjskiej. Śpie
waliśmy radosne piosenki o św. Marcinie 
i usłyszeliśmy świadectwo uczniów klasy 
III szkoły podstawowej o pomaganiu po
trzebującym. Był też krótki film o życiu 
świętego, po którym ksiądz proboszcz 
Marian Bednarek poprowadził modlitwę 
za wstawiennictwem świętego.

Z lampionami w rękach i śpiewem na 
ustach przeszliśmy za św. Marcinem na 
plac szkolno-przedszkolny. Tam została 
odtworzona scena, w której św. Marcin 
przejeżdżając obok bramy miasta po
dzielił się z biedakiem swoim płaszczem.

Panie z Publicznego Przedszkola nr 18 
przygotowały pyszną herbatę z sokiem 
malinowym, a nauczyciele i wolontariu
sze ze Szkolnego Klubu Wolontariusza 
ZSM nr 4 częstowali uczestników słod
kimi rogalikami.

Ta radosna impreza środowiskowa 
zintegrowała mieszkańców oraz otwo
rzyła nasze serca na pomoc innym. 
W  ubiegłym roku skierowaliśmy ją do 
podopiecznych Domu Dziecka w Koź
lu i mieszkańców spalonego pod koniec 
października 2014 roku, domu „BARKA” 
w Sieroniowicach. W tym roku także 
dzieci wraz z rodzicami przynieśli sło
dycze, przybory szkolne oraz toaletowe, 
które zostały przekazane potrzebującym.

Za pomoc w organizacji obchodów 
WSZYSTKIM DZIĘKUJEMY.

Klaudiusz Bialik

Orszak św. Marcinów
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Działalność Koła DFK Sław ięcice w 2015 roku
• Rok 2015 rozpoczęliśmy od zebrania 
sprawozdawczego za rok ubiegły w re
stauracji „Night Club 2000”. Po zebraniu 
tradycyjnie dla wszystkich był poczęstu
nek i zabawa taneczna przy muzyce na 
żywo. Jako, że był to okres Bożego Naro
dzenia, to śpiewaliśmy wspólnie kolędy 
w języku polskim i niemieckim.
• W  tym roku przygotowaliśmy ołtarz 
obok naszej świątyni na uroczystość Bo
żego Ciała.
• Dnia 3 lipca zorganizowaliśmy piel
grzymkę autokarową do Częstochowy.
• Jak zwykle w trzecią sobotę września 
razem z kołem z Jaryszowa pojechaliśmy 
na „Pielgrzymkę trzech narodów” do 
Zlatych Hor.
• Dwie osoby dorosłe skorzystały z ty
godniowego pobytu w Głuchołazach.
• We wrześniu 9 osób z naszego koła 
wzięło udział w wycieczce z przewodni
kiem do Nysy i Łambinowic.
• Dnia 6 września zorganizowaliśmy 
w restauracji „Night Club 2000” spotka
nie integracyjne z kołem Bierawa pt. „Co 
łączy Bierawę ze Sławięcicami”. Podczas

spotkania była interesująca prezentacja 
slajdów i wykład na temat historii lo
kalnej, spacer po sławięcickim parku, 
konkursy i na koniec zabawa tanecz
na. W imprezie uczestniczyło 110 osób 
z Bierawy i ze Sławięcic.
• Na obchody Dnia Św. Marcina zaku
piliśmy odpowiedni płaszcz oraz hełm, 
a także dołożyliśmy się do poczęstunku.
• Co roku jesteśmy współorganizatora
mi „Wieczoru Adwentowego” w Zespole 
Szkół nr 3. W  tym roku nasze panie przy
gotowały stoisko z lukrowanymi pierni
kami świątecznymi.
• W naszej siedzibie przy ulicy Batorego 
wiosną i jesienią zorganizowana była so
botnia szkółka języka niemieckiego dla 
kilkunastu dzieci.
• Systematycznie rozprowadzany jest 
wśród naszych członków biuletyn ”Die 
Heimatkirche” z informacjami duszpa
sterskimi w języku polskim i niemiec
kim. Dziękujemy księdzu proboszczo
wi Marianowi Bednarkowi za odpra
wianie co niedzielę mszy św. w języku 
niemieckim.

• Członkowie naszego koła z okazji 
urodzin otrzymują życzenia w „Radio 
DOXA” w każdą niedzielę od godziny 
21.00. Panu Joachimowi Stephanowi 
dziękujemy za przekazywanie do radia 
listy solenizantów.
• Serdeczne podziękowanie wszyst
kim, którzy przekazali 1% swojego 
podatku dochodowego na rzecz na
szego Koła i prosimy o wsparcie rów
nież w przyszłym roku. Pomoc przy 
rozliczeniu PIT można uzyskać w biu
rze DFK przy ul. Batorego 32 w każ
dy pierwszy wtorek miesiąca w godz: 
15.00-17.00.
• Zapraszamy wszystkich chętnych 
na zabawę karnawałową dnia 31 
stycznia 2016 r. Szczegóły ogłosimy 
na plakatach.
• Serdecznie dziękuję za pomoc 
i uczestnictwo w realizacji programu 
w 2015 roku członkom naszego Koła 
DFK oraz wszystkim wspierającym na
szą działalność.

Przewodnicząca Zarządu 
Beata Golenia

Światowe Dni Młodzieży 
i Nazaret

Co wspólnego mają Światowe Dni 
Młodzieży (ŚDM -  taki skrót ma to 
wydarzenie) w Krakowie w 2016 roku 
z Nazaretem? Dużo. A jeszcze więcej 
wspólnego ma nasza diecezja. Jak wspo
mniałem w poprzednich artykułach, 
ŚDM składają się z dwóch części: dni 
w Krakowie 25-31.07.2016 i dni w die
cezjach 20-25.07.2015. Organizatorzy 
ŚDM na czas ich trwania przydzielili też 
nowe nazwy różnym miejscom: Polska 
przybierze nazwę „Campus Misericor- 
diae”, poszczególne diecezje otrzyma
ły inne nazwy biblijne. Nasza opolska 
diecezja otrzymała nazwę Nazaret. 
Miejscowość rodzinna Maryi. Ale w tej 
miejscowości wychował się także Jezus. 
W tym galilejskim miasteczku Jezus 
spędza najdłuższy okres swego życia. 
Tutaj wzrasta w rodzinie, tak jak inni 
chłopcy uczy się pobożności i prawa, 
a także codziennego życia, które dzieli 
się na dni pracy i odpoczynku. Słowa, 
relacje rodzinne, przyjaźnie i konflik
ty, zdrowie i choroby, radości i bóle to 
wszystko Jezus przyswaja sobie w czasie 
życia w Nazarecie. To z rodziny i ze śro

dowiska Nazaretu biorą się słowa Jezusa, 
Jego sposób patrzenia na pola, na rolni
ka, który sieje, na dojrzewające zboża, 
na kobietę zagniatającą ciasto, na pa
sterza, który zgubił owcę, na ojca i jego 
dwóch synów. Tu w Nazarecie nauczył 
się umiejętności opowiadania, porów
nywania, swojej osadzonej w konkret
nym życiu modlitwy. Tu był świadkiem 
i uczestnikiem otwartości i gościnności 
domu swoich rodziców.

Ta nazwa także i nas zobowiązuje. Nie 
możemy być Nazaretem tylko z nazwy. 
Ale i my mamy otwierać się na mło
dych, którzy przyjadą do nas do naszej 
parafii, do naszego miasta i do naszej 
diecezji. Nasza gościnność, świadectwo 
życia, kształtowania postaw, przeżywa
nia wiary, pracowitości może być wspa
niałą szkołą dla młodych ludzi, których 
będziemy gościć.

Nazaret to też nasze rodziny i nasza 
troska o młodych, aby mogli doświad
czyć Kościoła powszechnego, radości 
i entuzjazmu wiary, które będzie miało 
miejsce w Krakowie. Dlatego chcemy 
umożliwić jak największej grupie m ło

dych ludzi z naszej parafii, aby mogli 
pojechać do Krakowa na spotkanie 
z papieżem i spotkanie z młodym Ko
ściołem. Aby mogli tam przeżyć wspa
niały czas um ocnienia swojej wiary 
i tak wzmocnieni wrócić do swoich 
domów, rodzin i rówieśników czyli do 
swojego „Nazaretu” i tam dzielić się 
swoją wiarą.

W naszej parafii spotyka się już grupa 
około dwudziestu młodych ludzi, którzy 
chcą pomóc w przygotowaniu naszej pa
rafii do przyjęcia młodych ludzi. Kilka 
tygodni temu ruszyła sztafeta modlitwy. 
Każdego dnia jedna rodzina modli się za 
młodzież i ŚDM przy ikonie Salus Popu- 
li Romani, która jest jednym ze znaków 
ŚDM. Dołącz do nas. Zarówno do grupy 
młodzieży już się przygotowującej, jak 
i do modlitwy. Zapraszamy.

Ks. Marian Bednarek, Proboszcz
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Wiadomości z Miejsca Kłodnickiego

Piękna korona z Miejsca Kłodnickiego

Witamy serdecznie wszystkich Czy
telników Gazety Sławięcickiej. Jak za
wsze, chcielibyśmy podzielić się z Wami 
naszymi nowinkami. Zawsze znajdzie 
się coś, czym możemy się pochwalić, ale 
i coś na co można ponarzekać, a takich 
spraw nie brakuje nigdy. Chociaż jeste
śmy malutkim Osiedlem, staramy się, 
aby inni o nas słyszeli. Wbrew pozorom, 
dzieje się u nas dużo.
• Pod koniec lipca młodzi chłopcy z na
szego osiedla z pomocą kilku innych 
osób sami zorganizowali sobie boisko. 
Otóż, dotychczasowe miejsce, gdzie gra
li, zarosło wysoką trawą i trudno było 
przejść, a co dopiero kopać piłkę. Mło
dzież postanowiła poprosić o pomoc 
jednego z rolników, by ten skosił trawę. 
Później zawieszono „zdobyte” siatki na 
bramki i już można było pograć. Wystar
czyło trochę współpracy, pomocy innych 
osób i jest gdzie grać. Dalej czekamy na 
odpowiedź ze strony Miasta. Może to 
właśnie Magistrat zauważy nas i stworzy 
boisko z prawdziwego zdarzenia, co jest 
naszym marzeniem.
• 23 sierpnia obchodziliśmy uroczysto
ści odpustowe. Msza święta odprawiona 
była bardzo uroczyście z udziałem wielu 
mieszkańców i gości.

Poczęstunek po mszy św. dożynkowej

• 29 sierpnia wzorem ubiegłego lata na 
naszym Osiedlu odbył się festyn zorga
nizowany przez Radę Osiedla „Poże
gnanie Lata”. Przygrywał zespół „Clasbc”.

Impreza była bardzo udana, mieszkańcy 
wspólnie bawili się przy dobrej muzyce.
• Pod koniec lata na skrzyżowaniu 
w Cisowej pojawił się znak zakazujący 
skrętu w stronę naszego Osiedla samo
chodom ciężarowym, którego masa cał
kowita przekracza 18 ton. Mimo zaka
zu, zarówno od strony Cisowej jak i od 
Sławięcic samochody dalej przejeżdżają 
z nadmierną prędkością przez nasze 
Osiedle, ale jest ich trochę mniej.
• Ostatnie dni sierpnia członkowie 
Rady Osiedla spędzili na porządkowa
niu terenu wokół siedziby Rady. Nie 
zabrakło rąk chętnych do pracy. Już po 
godzinie widoczne były efekty ciężkiej 
pracy. Uporządkowane zostały klomby, 
usunięto mech i chwasty z brukowanego 
terenu. Aż miło popatrzeć!
• 12 września w Kłodnicy odbyły się Po
wiatowe Zawody Sportów Pożarniczych. 
Drużyna seniorów z naszego osiedla po
biegła najlepiej i tym samym wywalczyła 
pierwsze miejsce. Strażakom gratuluje
my i życzymy dalszych sukcesów.
• 27 września dziękowaliśmy za tego
roczne plony. Procesyjnie wraz z koroną 
żniwną ruszyliśmy spod budynku OSP 
do kościoła na uroczystą mszę świętą. Po 
mszy dla uczestników był poczęstunek: 
ciasto i kawa. Cały wystrój w świątyni, 
dary z płodów rolnych, korona żniwna 
oraz dekoracje na osiedlu zostały wyko
nane przez naszych mieszkańców. Tak 
trzymajmy!
• 18 października obchodziliśmy w na
szym kościele w Miejscu Kłodnickim 
kiermasz, czyli rocznicę poświęcenia 
świątyni. Na uroczystą mszę świętą przy
były sztandary z Miejsca Kłodnickiego 
i Sławięcic.
• 26 października Rada Osiedla zorga
nizowała spotkanie ze Strażą Miejską, na 
które w szczególności zaproszone były 
dzieci i młodzież z naszego Osiedla. Te
matem spotkania była „Bezpieczna jazda 
na rowerze”.
• 12 listopada rozpoczęła się dłu
go wyczekiwana przez nas inwestycja 
obejmująca odwodnienie ulic Jaskółek 
i Skowronków. Zalewane przy oka
zji każdego deszczu domy i posesje to 
obraz, który mieszkańcy przez wiele 
lat mieli przed oczyma, a już za kilka 
tygodni będą mogli o tym zapomnieć. 
Sprawa ta ruszyła dzięki nieustannym 
interwencjom Przewodniczącego Rady 
Osiedla Miejsce Kłodnickie i naszego 
Radnego. To oni kilkakrotnie udawali

się na wizyty do Urzędu Miasta w tej 
sprawie. Wreszcie coś się ruszyło. Prace 
rozpoczęto od razu. Na początku ścię
to dwie stare lipy przy naszej Kaplicy -  
Domu Pogrzebowym. Na dalsze efekty 
pracy czekamy. Z pewnością pochwali
my się nimi w przyszłym numerze Ga
zety Sławięcickiej.
• 20 listopada oficjalnie otworzyliśmy 
siłownię w siedzibie Rady Osiedla. Teraz 
młodzież może bezpiecznie korzystać ze 
sprzętu zakupionego przez Radę. Czas 
spędzony na siłowni na pewno nie bę
dzie stracony.
• Szykujemy się do wizyty Świętego Mi
kołaja. Mamy nadzieję, że odwiedzi dzie
ci z naszego Osiedla jak co roku!

Stare kota z wozu s ą  fotogeniczne

Tyle wydarzeń wartych odnotowania. 
Jak zawsze znajdzie się coś, co przyćmie
wa radość z wydarzeń pozytywnych. 
Otóż zadanie zgłoszone przez nasze 
osiedle do Budżetu Obywatelskiego nie 
zostanie wykonane w najbliższym czasie. 
Chodzi o chodnik na naszym osiedlu. 
Jak zwykle, przeszkodziły w tym zbyt 
wysokie koszty, które nieoczekiwanie 
wzrosły, gdy Powiat zażądał rozszerzenia 
zadania o wykonanie kanalizacji desz
czowej. Mamy nadzieję, że sprawa ta 
znajdzie swoje rozwiązanie w przyszłym 
roku i doczekamy się w końcu chodnika 
na naszym osiedlu, o który od kilkunastu 
lat się staramy.

Na nadchodzące Święta Bożego Na
rodzenia pragniemy życzyć wszyst
kim czytelnikom Gazety Sławięcickiej, 
mieszkańcom Miejsca Kłodnickiego, 
Sławięcic oraz pozostałych osiedli Kę- 
dzierzyna-Koźla radości z narodzin 
Pana, oby Święta spędzone były w cie
płej, rodzinnej atmosferze. Nowy Rok 
niech przyniesie same dobre rzeczy. Po
zdrawia wszystkich małe Miejsce Kłod
nickie!

AnnaSz
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Trochę historii lokalnej
W  czasie uroczystości obchodów 115. 

rocznicy powstania naszej sławięcickiej 
Straży Pożarnej zauważyłem, że założe
nie straży nastąpiło w roku 1900. Gdy 
jeden z naszych czytelników dostarczył 
nam ten ciekawy obrazek informujący 
o śmierci księżnej Pauliny Hohenlohe- 
-Ohringen, zaskoczył mnie rok -  również 
1900. Kim była księżna Paulina? Urodziła 
się w roku 1829. Była żoną księcia Hugo 
Hohenlohe. Ślub zawarli w roku 1847. 
Mieli kilkoro dzieci. Ich syn Wilhelm żył 
tylko kilka miesięcy w roku 1861. Został

pochowany w centralnej czę
ści sławięckiego cmentarza, 
w kaplicy, która stoi do dnia 
dzisiejszego.

Za czasów panowania 
w Sławięcicach księżnej 
Pauliny i księcia Hugo wy
budowano nasz kościół pw. 
św. Katarzyny Aleksandryj
skiej. Działo się to w latach 
1864-1869. Podania ludowe 
głoszą, iż to właśnie dzięki 
staraniom księżnej Pauliny, 
która była katoliczką, udało 
się przekonać księcia Hugo 
do współfinansowania budo
wy naszej świątyni. Kolejnym 
wielkim dziełem księżnej 
Pauliny, którego zapewne 
również była współautorką, 
było wybudowanie w Sławię
cicach kompleksu sanatoryj- 
no-szpitalnego. Budowa roz
poczęła się w roku 1884. Na 
dokumentach odkrytych nie
dawno przy budowie hotelu HUGO wi
dzimy właśnie podpis księżnej Pauliny.

Starsi mieszkańcy naszej miejscowo
ści pamiętają jeszcze słynną szkołę dla 
dziewcząt i przedszkole, które pod nazwą 
PAULINEN SCHULE funkcjonowało aż 
do roku 1945 w budynku przy dzisiejszej 
ul. Orkana. Jak widzimy, księżna Paulina

była wielce zasłużoną osobą. Zachęcamy 
młodzież i dzieci uczące się języka nie
mieckiego, aby przetłumaczyły cały tekst 
zamieszczony na niniejszym historycz
nym obrazku. Będzie to jednocześnie 
ciekawa lekcja religii oraz naszej historii 
lokalnej.

Gerard Kurzaj

Nowa pozycja o historii 
Kędzierzyna

Pan Krzysiu Cedzich skończył niedawno 
18 lat! Gratulujemy! Nasza gazetka jest 
nieco starsza, ale niewiele. Jak to będzie, 
panie Krzysztofie, w Sławięcicach za ko
lejne 25 lat?

Pan dr Alfons Rataj ciągle nas pozy
tywnie zaskakuje. Ostatnio, przy pomo
cy władz Powiatu Kędzierzyn-Koźle, 
ukazała się kolejna jego praca historycz
na pt. „Kędzierzyńskie opowieści o hi
storii dawnego Kandrzina”. Wydawnic
two zawiera wiele unikalnych informacji 
na temat historii naszego miasta. Przed
wojenne i współczesne fotografie czynią 
tę pracę wyjątkową pod każdym wzglę
dem. Dnia 10 grudnia 2015 autor spo
tkał się w Bibliotece Miejskiej Publicznej 
w Kędzierzynie z czytelnikami i opowia
dał o szczegółach i motywach podjęcia 
pracy nad tą pozycją. Wiemy, że dr Rataj 
jest również stałym czytelnikiem naszej 
gazety. Przekazujemy tą drogą gratu

lacje i podziękowania za trud włożony 
w wydanie tej nowej pozycji. Przy oka
zji składamy Autorowi życzenia z okazji 
się świąt Bożego Narodzenia i Nowego 
2016 roku. Dużo zdrowia i samych 
optymistycznych dni, Panie doktorze!

Redakcja

FOTO OKO
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Wszyscy Święci
Zbliżają się co prawda święta Boże

go Narodzenia, ale nie tak dawno, bo 
na przełomie października i listopada 
przeżywaliśmy dni pamięci o naszych 
bliskich, którzy już od nas odeszli. Naj
ważniejsze, byśmy o naszych zmarłych 
pamiętali. W różny sposób wyrażamy 
naszą pamięć o zmarłych, odmienne też 
bywają cmentarze. Czasem w naszych 
podróżach spotkamy coś, z czym chcie
libyśmy się podzielić z naszymi Czytel
nikami. Oto dwie interesujące fotografie 
jakże niezwykłych cmentarzy.

GB

„Wesoły cmentarz" w Sepante (Rumunia)

„Miasteczko zmarłych”
-  cmentarz w Spoleto -  Włochy

Cmentarz
Na cm entarzu  

j e s t  cicho, 
w iatr tylko, 

szu m  św ierków, 
korale liliowego bzu  

i ścielący się  doktorek, 
i mech u stóp.

Klęcznik w  kamieniu  
i pacierz je s z c z e  jeden , 

modlitwa, 
sło w a  w ieczności pośród drzew  

i kam iennych aniołów: 
ja k ż e  s ą  zim ne grobowce, 

krzyżyki, 
w  lecie cień, 

w  zim ie śnieg.

Marek Obarski z  „Intencje serca” 

Nasza Pani Bogusia...
Tak o niej mówiliśmy 

w sławięcickim przed
szkolu w latach 60., gdy 
pierwszy raz mama zo
stawiła nas w innym 
świecie. Tak, pierwsze 
dni w przedszkolu, każ
dy to wie, to naprawdę 
rewolucja w życiu dziec
ka. Jakie to szczęście, że 
w takim momencie wzię
ła nas (i to dosłownie!) 
w ramiona Nasza Pani 
Bogusia. Ilu nas było 
przytulonych przez Panią Bogusię? Set
ki? A może nawet tysiące przez te wszyst
kie lata. Codzienne zajęcia przy stolikach 
niskich jak dla krasnoludków, piosenki, 
które słyszeliśmy wtedy pierwszy raz 
w życiu, a które śpiewamy okazyjnie do 
dziś: „Chodzi lisek koło drogi”, „Rolnik 
sam w dolinie”. .. Co to były za przeboje! 
Pani Bogusia z wielką życzliwością pod
chodziła do wszystkich naszych wpadek 
językowych. Mówiąc po Śląsku w domu,

dopiero w przedszkolu 
pierwszy raz dowiadywali
śmy się, że jest język polski 
literacki i jego też powin
niśmy się uczyć. Ile śmie
chu rodziły niekiedy takie 
sytuacje językowe na styku 
gwary śląskiej i języka pol
skiego. Do dziś to wspo
minamy. Pani Bogusia, 
jako kierowniczka przed
szkola miała świetny per
sonel pomocniczy. Nigdy 
nie zapomnimy wspania

łych sosów Pani Kloszczyk. Pani Bogusia 
wprowadzała nas cierpliwie w dalsze lata. 
Myślę, że zawdzięczamy jej bardzo wiele. 
Nauczyciel, który wkłada w swoją mi
sję całe serce, zawsze jest skarbem. Taki 
SKARB, naszą Panią Bogusię GWIOŹ- 
DZIK pożegnaliśmy niedawno, gdy ode
szła do Pana! Na tej ziemi przeżyła 90 lat.

Panie Jezu, Najlepszy Nauczycielu, 
przyjmij Naszą Panią do siebie!

Gerard Kurzaj

Przyjacielu Franciszku! 
Hallo Franz!

Tak powiedziałbym 
chyba do Ciebie, gdybym 
niespodziewanie spotkał 
Cię na niedzielnej mszy 
św. w Sławięcicach. Mimo, 
że byłeś starszy, wyraźnie 
prosiłeś, abym zwracał się 
do Ciebie przez Ty. Bardzo 
to sobie ceniłem. Sławięci
ce były dla Ciebie pierwszą 
Ojczyzną. Znałeś tu  każdy 
kamień i często o tym m ó
wiłeś. Szczególnie nasza 
ukochana „GÓRKA” z jej 
dróżkami, ogrodami, po- Śp. Franz Grittner

lami i wąwozami. O bocianach już nie 
wspominam... Mimo, że urodziłeś się 
dużo wcześniej niż nastała era Internetu, 
zaskoczyłeś wszystkich świetną znajomo
ścią tego nowoczesnego narzędzia. Dużo 
czytałeś i pisałeś. Było mi czasem głupio, 
że nie idę Twoimi śladami. Nie dawały 
Ci spokoju pytania wielkie i ważne. Sens 
naszego życia, niezwykłość świata wokół

nas i to co najważniejsze. 
Jak wielkim musi być Ten, 
który to wszystko stwo
rzył! O naszej sławięcickiej 
świątyni mógłbyś opowia
dać godzinami. Starałeś 
się przez lata uczestniczyć 
prawie we wszystkich 
radosnych spotkaniach, 
które w Sławięcicach orga
nizowaliśmy. Podnosiłeś 
nas na duchu, gdy niekie
dy brakowało nam sił, aby 
wydawać naszą gazetkę. 

Co dalej Franku? Czy tyl
ko na klawiaturze komputera przycisnąć 
„usuń” i koniec? Mocno ufam, że nie! 
Modlimy się, również w Twojej ojczy
stej świątyni w Sławięcicach, niedaleko 
„GORKI”, niedaleko Twojego rodzinne
go domu, aby Dobry Ojciec, Ten, który 
zna odpowiedzi na wszystkie pytania, 
przyjął Cię do Siebie na wieki!

Gerard Kurzaj

Zapraszamy na stronę Towarzystwa Przyjaciół Sławięcic 

w w w .naszeslaw iecice.pl
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ODESZLI DO FANA
MARIA KRZYNOWEK 
HENRYK KRYGIER 
KATHARINA JOŃCA 
STANISEAW KASPERCZYK 
JADWIGA MAJCHER 
TERESA WIECZOREK 
BOGUSEAWA PAWOWICZ 
DOROTHA RESNER 
MIECZYSEAW PAWELCZYK 
JOACHIM RINKE 
BOLESEAW KULAWIK 
HERBERT BRYEKA 
FRANZ GRITTNER 
KAMIL KIEBZAK 
ANDRZEJ KARBOWSKI 
AAAR1A MAZUR 
BOGUMIŁA GWIOŹDZIK 
WILHELM ROGOWSKI 
EDELTRAUDA MERKEL 
LEON CZOPEK 
JACEK PIASECKI 
WŁODZIMIERZ JAC1UK 
RAFAŁ BANASIK 
HENRYK KOSTOŃ 
KATHARINA CE PAK 
INGEBORG KUBITZKI 
MIECZYSŁAW CHRUŚCICKI 
JÓZEF JANDA

(w Niemczech)

(w Niemczech)

(w Niemczech)

lar 82 
lat 62 
lar 84 
lat 39 
lat 69 
lat 72 
lat 84 
lat Z8 
lat 61 
lat 81 
lat 60 
lat Z8 
lat 84 
lat 24 
lat Z5 
lat Z5 
lat 90 
lat Z0 
lat 71 
lat 80 
lat 50 
lat 64 
lat 31
lat 63 (w Niemczech) 
lat 82 (w NiejJflfcŁchpi 
lat 73 (w 
lat 60 
lat 67

Wyrazy szczerego współczucia Rodzino ' Z n E f p i  
składa Redakcja

Ludzie, których kochamy, 
zostają na zawsze, 
bo zostawili ślady 
w naszych sercach.

Składamy serdeczne 
podziękowania rodzinie, 
przyjaciołom, kolegom, 

znajomym, sąsiadom, lekarzom, 
pielęgniarkom, szczególnie Pani 
Ewie W ojton oraz wszystkim, 

którzy łącząc się z nami w bólu 
uczestniczyli w uroczystościach 

pogrzebowych naszego 
ukochanego męża, ojca 

i dziadka

ŚP.

MIECZYSŁAWA 
PAWELCZYKA

pogrążeni iv  smutku 
żona, syn, córka z  mężem  
oraz wnuczka Martynka

Na zawsze pozostaniesz 
w naszych sercach!

Dziękujemy wszystkim, którzy 
byli przy nas blisko po odejściu 

do Pana

ś . jż ^ p .

ANDRZEJA 
KARBOWSKIEGO

Dziękujemy Księdzu 
za odprawioną Eucharystię 

i modlitwę.
M ówimy Bóg zapłać wszystkim 

uczestnikom uroczystości 
pogrzebowej. Wasza obecność 

dodawała nam sił w tych 
trudnych dniach.

Magda Karbowska z  rodziną

Serdecznie dziękujemy księdzu Proboszczowi M arianowi Bednarkowi 
oraz księdzu Waldemarowi Jaskóle za odprawienie mszy św. 
v v i prowadzenie uroczystości pogrzebowych

ŚP. 
HERBERTA BRYŁKA

Jesteśmy wdzięczni Pani dr Annie Białek i Pani Ewie W ojton za 
opiekę medyczną. Rodzinie, krewnym, znajomym i sąsiadom, którzy 

w trudnych dla nas chwilach dzielili z nami sm utek i ból. Dziękujemy 
za modlitwy, kwiaty oraz liczny udział w ceremonii pogrzebowej. 

Serdeczne Bóg zapłać
składają żona i córki z  rodzinami

Składamy serdeczne podziękowania 
wszystkim Krewnym, Przyjaciołom, Znajomym i Sąsiadom 

za udział w modlitwach i pogrzebie

ŚP. 
BOGUMIŁY GWIOŹDZIK

oraz za złożone kondolencje i kwialy.

Siostry i Bracia z  Rodzinami
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Ostatnio spotkaliśmy się z Państwem 
na Wielkanoc w roku 2015. Po drodze 
była jeszcze jesień, kiedy również pla
nowaliśmy wydać numer naszej gazet
ki. Niestety, nie udało się. Wydarzenia, 
które przychodzą nagle w naszym życiu, 
niekiedy korygują nasze plany. Liczymy 
na to, że Państwo nam to małe przesu
nięcie wybaczycie i niniejsze świąteczne 
wydanie Gazety Sławięcickiej przyjmie
cie z życzliwością. Dziękujemy!

Jak Państwo wiecie, pod koniec roku 
2015 mija dokładnie 25 lat od momentu, 
kiedy powołaliśmy do życia Gazetę Sła- 
więcicką. Nigdy nie przypuszczaliśmy, 
że ta nasza przygoda z prasą potrwa tak 
długo. „Winowajcy” to nasi szanowni 
Czytelnicy, którzy cały czas zachęcają 
nas do pracy i dalszego wydawania tego 
periodyku. Myśl, że możemy coś dobre
go zrobić dla budowania dobrych relacji 
między ludźmi oraz ciepłe słowa osób 
czytających nasze teksty dodają nam sił. 
Jak długo? Oto jest pytanie...

Od wielu miesięcy Sławięcice, po
dobnie jak cała Polska, przygotowują 
się do Światowych Dni Młodzieży, któ
re odbędą się w Krakowie w lipcu 2016 
roku. Działa już grupa wolontariuszy 
pod kierownictwem naszego proboszcza 
Mariana Bednarka. Od czasu do czasu 
zaskakują nas ciekawymi, pozytywny
mi pomysłami. Do tego pięknego dzieła 
włączyć się może każdy, niezależnie od 
wieku. O szczegółach łatwo się dowie
dzieć na naszej parafialnej stronie www. 
parafia-slawiecice.pl

W maju oraz w październiku prze
żywaliśmy w Sławięcicach wybory. Naj
pierw prezydenckie, później do Parla
mentu. Jak głosowali nasi mieszkańcy? 
Odpowiedź na to pytanie znajdziecie 
Państwo wewnątrz tego numeru.

Olgierd Łukaszewicz, znany aktor, 
prezes Zarządu Związku Artystów Scen 
Polskich gościł w Sławięcicach. W  ra
mach Jesieni Literackiej organizowa
nej przez Miejską Bibliotekę Publiczną, 
w stulecie urodzin ks. Jana Twardow
skiego, Olgierd Łukaszewicz czytał wier
sze w zabytkowym kościółku przy ul. Li
manowskiego w Koźlu. Oprawę muzycz
ną do tego wydarzenia opracowała nasza 
mieszkanka Izabela Migocz. Wieczorem, 
po wszystkich występach znaczna gru
pa członków Towarzystwa Przyjaciół 
Sławięcic miała to szczęście jeszcze raz 
porozmawiać z tak znaną postacią scen 
polskich. Zapamiętamy to spotkanie na 
długo.

Wielu naszych Czytelników to często 
uczniowie oraz studenci poszukujący 
informacji o naszej miejscowości z ostat
nich 25 lat. Pytają nas o możliwość otrzy
mania archiwalnych numerów „Gazety 
Sławięcickiej”. Wychodząc naprzeciw 
tym oczekiwaniom, Towarzystwo Przy
jaciół Sławięcic postanowiło urucho
mić swoją stronę internetową, na której 
udostępniona jest wersja elektroniczna 
wszystkich naszych gazet począwszy od 
roku 1990. Strona www.naszeslawiecice. 
pl zawiera również wiele innych cen
nych informacji. Zapraszamy!

Prace przy remoncie organów w na
szym kościele są już mocno zaawanso
wane. Może na wiosnę będziemy się już 
cieszyć ich wspaniałym brzmieniem? To 
zasługa wielu z nas, ponieważ raz w mie
siącu wspomagamy ten remont własnym 
„groszem”. Gdyby ktoś chciał jeszcze do
łączyć do grona darczyńców, zawsze to 
może uczynić.

Nie ma już w Sławięcicach budynków 
Nadleśnictwa Kędzierzyn-Koźle. Budyn
ki przy ulicy Książąt Opolskich zniknęły 
dosłownie w ciągu kilku dni. Siedziba 
Nadleśnictwa znajduje się obecnie w Sta
rej Kuźni. Co dalej z terenem po dawnej 
siedzibie tej instytucji? Prawdopodobnie 
przekonamy się o tym bardzo szybko.

Klub Turystyki Kajakowej Rejak Sła
więcice zorganizował spływ kajakowy 
dla osób niewidomych. W  każdym kaja
ku znajdował się przewodnik oraz osoba 
niewidoma. W śród przewodników była 
również uczennica naszej szkoły średniej 
Natalia Mądry oraz dwóch absolwentów 
klasy policyjnej Paweł Kozak oraz Marek 
Kaczmarczyk. Brawo!

Tradycyjna majowa Cyklostrada Sła- 
więcicka poprowadziła w tym roku po
nad 100 rowerzystów na Festyn Rodzin 
do Jemielnicy. Pogoda nam trochę pła
tała figle, ale jakoś szczęśliwie wszyscy 
zadowoleni dotarli do domu. Dokąd je- 
dziemy w maju 2016? Ciekawe propozy
cje są mile widziane.

Wielki zegar elektroniczny na Odrze 
w Koźlu ciągle pokazuje godzinę 15.40. 
Czyżby czas w Koźlu, miejscu gdzie sie
dzibę ma wiele ważnych instytucji i urzę
dów, zatrzymał się na stałe?

Wzdłuż ul. Sławięcickiej, zaraz przy 
chodnikach mamy zostawione celowo 
pasy ziemi. Na tych pasach miały się 
pojawić kolorowe kwiaty, trawa... Czy 
do tego kiedyś dojdzie? Popatrzmy, jak 
wygląda taki „pas” przy budynku dawn ej 
poczty.

W  dniu 17.12.2015 zorganizowano 
w Zespole Szkół Miejskich Wieczór Ko
lęd. Była okazja do tradycyjnych śpie
wów. Gościom oferowano aromatyczną 
kawę i ciasta. Przygotowano stoiska ze 
stroikami świątecznymi.
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„Śląski" major armii USA 
w SławięcicachWielki remont przeżyła ulica Sławię- 

cicka, główna droga prowadząca przez 
nasze osiedle. Położono nowy asfalt 
i wyregulowano wszystkie studzienki ka
nalizacyjne. Mamy nadzieję, że nie ozna
cza to przesunięcia planów budowy ob
wodnicy północnej Kędzierzyna-Koźla 
o kolejne 10 lat i zaakceptowania jeszcze 
większego zintensyfikowania ruchu na 
tej drodze krajowej prowadzącej przez 
sam środek osiedla.

Zauważyliście Państwo, ile śmie
ci leży bezpośrednio przy drodze ze 
Sławięcic do Zalesia? Kto to wyrzuca 
śmieci z jadącego samochodu? Praw
dopodobnie są to krasnoludki i utopce! 
Przecież normalny człowiek używający 
kierownicy, tabletu, komórki i radia CB 
nigdy by tego nie zrobił! Czekamy, aż 
dopadną pierwszego krasnoludka i pod 
dozorem policyjnym każą mu sprzątać 
cały odcinek drogi do Zalesia -  i to go
łymi rękoma!

Nie ma już urzędu Poczty Polskiej 
w budynku niedaleko cmentarza. Mamy 
teraz Agencję Pocztową, która działa 
w sklepie przy ul. Sławięcickiej 46 (sklep 
z kwiatami na schodkach). Agencja 
jest czynna od poniedziałku do piątku 
w  godz. od 9.00 do 15.30, a w soboty od 
9.00 do 12.00

Udało się rozpocząć budowę ważnego 
obiektu przy parkingu naszego kościoła, 
jakim są toalety. Obecne pomieszczenia 
WC maja już sporo lat i nie nadają się do 
remontu. Przygotowania do tej inwesty
cji trwały kilka miesięcy, ale mamy na
dzieję, że do czerwca 2016 wszystko bę
dzie gotowe. Pamiętamy oczywiście, że 
wszelkie fundusze, jakie na to posiada
my, pochodzą z naszych dobrowolnych 
składek.

Obserwował: 
G. Kurzaj z  zespołem
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W czasie pobytu w Sławięciach major Justin 
Bronder (w środku) zwiedził również nowoczesne 
laboratorium fotograficzne CEWE. Na zdjęciu od 

lewej autorka tekstu, od prawej Miłosz Rusitowicz, 
współorganizator wizyty na Śląsku

Niespełna czterdziestoletni major 
Stanów Zjednoczonych, Justin Bronder, 
przebywa aktualnie z dwuletnią wizytą 
w Polsce, w ramach programu stypen
dialnego. Jest żonaty i posiada trójkę 
dzieci. Żona pana Justina jest Angielką. 
Major Bronder jest potomkiem Śląza
ków, którzy w XIX wieku wyemigrowa
li z Kielczy k/Zawadzkiego do Teksasu. 
Posiada doktorat z astrofizyki, a obecnie 
jest doktorantem na uniwersytecie im. 
Adama Mickiewicza w Poznaniu.

Jego prapra... dziadek o imieniu Ka
sper pojechał za lepszym życiem do Ame
ryki. W  słynnej Pannie Marii w Teksasie 
rodzina Bronder do dzisiaj posiada farmę. 
Pan Justin zwrócił się do Towarzystwa

Już na parkingu przy kościele wita
liśmy się serdecznie. Niektórzy z nas 
przyjechali po wielu latach nieobecno
ści w Sławięcicach, aby na nowo odkryć 
ścieżki z dzieciństwa. Potem uroczysta 
msza św -  dziękowaliśmy Bożej Opatrz
ności za otrzymane łaski i prosiliśmy
0 zdrowie i błogosławieństwo dla nas 
samych i naszych rodzin. W spomina
liśmy zmarłych kolegów
i nauczycieli -  na cmenta
rzu zapaliliśmy znicze na 
ich grobach. Naszej starej 
szkoły już nie ma -  na jej 
miejscu stoi teraz okazała 
nowoczesna z halą sporto
wą. W  naszych wspomnie
niach pozostała jednak ta, 
do której chodziliśmy ze 
wszystkich stron Sławięcic: 
z Koloni, Małej Wsi i Gór

Przyjaciół Sławięcic o pomoc organi
zacyjną, gdy w październiku 2015 roku 
zawitał z dwudniową wizytą na Śląsku. 
Nocował w sławięcickim hotelu HUGO. 
Przyjechał bardzo dobrze przygotowany, 
posiadał kopie dokumentów chrztu swo
ich przodków wystawione na Śląsku.

Zaskoczył nas świetną znajomością 
języka polskiego, którego specjalnie się 
nauczył. Byliśmy świadkami niezwy
kłych wzruszeń, gdy ks. proboszcz Jan 
Wypiór z Kielczy prezentował panu 
Justinowi oryginalne księgi parafialne 
z początku XIX wieku, w których wie
le razy występowało nazwisko Bronder. 
W  niedalekich Żędowicach znaną re
staurację prowadzi od lat rodzina Bron
der. Z otwartym sercem przyjęto tam 
dalekiego krewnego z Teksasu. Odwie
dziny na tamtejszych cmentarzach, gdzie 
na nagrobkach często widnieje nazwisko 
Bronder, były dla majora niezwykłym 
przeżyciem. Dzielimy się z Państwem 
wrażeniami z tej wizyty, ponieważ 
o kontaktach Śląska i Teksasu pisaliśmy 
już wiele razy. Serdecznie pozdrawiamy 
majora Justina Brondera oraz całą jego 
rodzinę, życząc wszelkiej pomyślności 
z okazji Świąt oraz Nowego Roku! Może 
kiedyś znowu spotkamy się na Śląsku?

Patrycja Nosiadek

ki. Wspólne biesiadowaliśmy w restau
racji Night Club. Przy dobrym jedzeniu 
wspomnieniom nie było końca. Była 
z nami, jak zwykle pełna humoru pani 
Regina Pabian, ówczesna nasza wycho
wawczyni klasy VII z 1965 r. Dziękujemy 
wszystkim za udział w tym spotkaniu. 
Serdecznie wszystkich pozdrawiamy.

A.M.

Spotkanie po 50 latach 
od ukończenia szkoły



LU D Z IE

Spotkanie w Mannheim
Witam serdecznie sympatyków piłki 

nożnej oraz czytelników Gazety Sławię- 
cickiej. W dniach 19-21.06.2015 na za
proszenie kolegów piłkarzy z Niemiec 
przebywali w Mannheim piłkarze Old- 
boje ze Sławięcic, Ujazdu i okolic.

W  programie wizyty zaplanowano nie 
tylko mecz piłkarski, ale również wiele 
innych atrakcji. Zwiedzano m.in. Mu
zeum Traktorów John Deere, Muzeum 
Techniki w mieście Sinsheim oraz kate
drę w Speyer.

Wszystkim gościom podniosło się 
„sportowe ciśnienie” przy zwiedzaniu 
stadionu i zaplecza klubu Bundesligi 
„1899 HOFFENHEIM”

Bardzo duże wrażenie zrobiła na 
wszystkich hala strzelecka (komputero
wo sterowane urządzenie do treningu

strzeleckiego). Na świecie są tylko trzy 
tego typu hale. Posiadają je klub Borus- 
sia Dortmund, klub w Dubaju oraz klub 
w Hoffenheim.

Grupa piłkarzy ze Sławięcic za spe
cjalnym zezwoleniem mogła trenować 
w tej niezwyłej hali i na jej nowoczesnych 
urządzeniach.

Głównym punktem  spotkania 
w M annheim był mecz piłkarski miedzy 
byłymi zawodnikami Energetyka Sła- 
wiecice mieszkającymi obecnie Niem
czech, a drużyną Oldbojów ze Sławięcic 
i okolic.

Wynik spotkania nie miał wielkiego 
znaczenia. Ważniejsza była wspólna za
bawa sportowa i przyjacielska atmosfera, 
jaka panowała na boisku. Kibicowało 
nam ponad 120 osób przybyłych z róż
nych stron Niemiec. Wieczorem w pobli
skiej „Oazie” toczyliśmy długie rozmowy
0 sporcie, o naszej ojczyźnie na Śląsku
i wielu innych sprawach. Swoją obecno
ścią zaszczycił nas między innymi pan 
Josef Klose (urodzony w Sławięcicach), 
ojciec światowej klasy piłkarza Mirosła
wa Klose.

Było to już drugie tego typu wyda
rzenie przyjacielskie zorganizowane na 
terenie Niemiec dla przyjaciół z Polski. 
Traktujemy je trochę jako mały zjazd by
łych mieszkańców Sławięcic. Ile wartości

mają w sobie takie przyjacielskie zjazdy, 
wiedzą wszyscy, którym udało się w nich 
uczestniczyć. Może kiedyś znowu do 
tego wrócimy?

Z całego serca dziękujemy wszystkim 
sponsorom tego wydarzenia, a w szcze
gólności państwu Szabo, rodzinie Flaszel 
oraz pani dr Hedwig Podstawski. Dzię
kuję wszystkim, którzy organizacyjnie 
i finansowo pomagali w przygotowaniu 
spotkania.

Z okazji zbliżających się Świąt Bożego 
Narodzenia oraz Nowego Roku wszystkim 
sportowcom, starszym i młodym, miesz
kańcom Sławięcic i wszystkim czytelni
kom Gazety Sławięcickiej składam życze
nia wszelkiej pomyślności!

Józef Kapolka z  Mannheim

Od redakcji: Grupowe zdjęcie z tego 
spotkania obu drużyn polskiej i niemiec
kiej prezentujemy na kalendarzu na rok 
2016, zamieszczonym w tym numerze 
naszej gazety.

Sylwester pod 
gwiazdami 

w Sławięcicach!
Szanowni Państwo!

Zgodnie z wieloletnią tradycją 
serdecznie zapraszamy na przy
witanie Nowego 2016 roku przy 
wspólnej zabawie na świeżym po
wietrzu. Spotykamy się jak zwy
kle na PLACU PRZY KRZYŻU 
o godz. 23.00. W programie zaba
wa przy najlepszych przebojach 
świata, gorący napój oraz pokaz 
sztucznych ogni. Na miejscu ogni
sko. Do łóżek już w Nowym Roku 
wracamy ok. godz. 1.30 

Wstęp oczywiście wolny!
Zaprasza Rada Osiedla

Srebrne gody Gazety Sławięcickiej
Znamy w  Kędzierzynie-Koź lu dzielnicę cną, Sławięcice. 
C iekaw a j e s t  je j  historia i piękne są  okolice.
t t  t -  '  

Wieś  do niedawna, choć wcześniej działało tu praw o miejskie.
J e s t tu społeczność, co kocha to sw oje na ziem i miejsce.

Dziś w  Sławięcicach św iętu ją  panie, panow ie i dzieci 
Dwudziestopięciolecie sw ej Sławięcickiej Gazety.
Ćwierć w ieku temu, natenczas m łodzi i pełni pom ysłów  
ludzie, co chcieli coś zdziałać, stw orzyli sw e  w łasn e pismo. 

W ychodzi d w a  razy w  roku, lecz w  razie okoliczności 
może trzy i cztery razy w  naszych  dom ostwach zagościć.
J e s t w iadom ości tam  wiele o szkole i o kościele, 
co dzieje się  na boisku i co u n aszych  najbliższych.

O czym  n asz radzi sam orząd, gdzie  będą  ja k ie ś  imprezy, 
co u przyjaciół z  daleka, kto piękne przygody przeżył.
Są  tutaj eseje Marii, p isują Grzegorz i Krzysztof,
Gerarda sn y czasem  śm ieszą, a  czasem  każą  pom yśleć. 

Pisze się  dużo o Śląsku, o gw arze, pięknych tradycjach, 
o ludziach stąd, co za  morzem albo w  Europy granicach.
G azeta mieści tem atów  oraz autorów bez liku.
J a  też sw e  miejsce znalazłam  tu, razem  z  fiołkiem, w  kąciku.

^ __________________________________________________________  W i o l a . ,
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SPO RT
Kołłątaja. Obiekt ten jest wymarzonym 
miejscem do treningu młodych piłkarzy 
i znacznie poprawił warunki treningo
we dla dzieci i młodzieży naszego klu
bu. W  okresie zimowym treningi będą 
prowadzone w hali sportowej ZSM nr 4, 
a drużyny Orlików i Żaków będą grać 
w turniejach halowych w swoich kate
goriach wiekowych. Zapraszamy ser
decznie dzieci do zapisów do drużyn KS 
Sławięcice.

Drużyna KS Sławięcice trenera Adama Kani ze zdobytymi nagrodami po meczu finałowym

KS Sławięcice
SUKCESY W PUCHARZE POLSKI
W czerwcu na zakończenie ubiegłe

go sezonu KS Sławięcice wystąpił w Fi
nale Terytorialnym Pucharu Polski. Na 
stadionie w Głubczycach zmierzył się 
z faworyzowanym Orłem Branice i po 
wspaniałym meczu pokonał rywala 6:2 
zdobywając wspaniałe trofeum oraz do
datkowo czek na kwotę 1000 złotych. 
Wygrana w finale stanowiła przepustkę 
do rozgrywek Pucharu Polski na szcze
blu wojewódzkim. Podopieczni trenera 
Adama Kani podtrzymali nadal wspa
niałą passę wygrywając dwa mecze 
z wyżej notowanymi rywalami z IV ligi. 
Pokonując Spartę Paczków 2:1 oraz LZS 
Kup także 2:1, nasz zespół awansował do 
1/8 finału, stając się największą rewelacją 
rozgrywek. Mecz o awans do ćwierćfi
nału Pucharu Polski nasza drużyna sto
czyła na stadionie przy ulicy Sadowej 
11 listopada z Unią Kolonowskie (klasa 
okręgowa). Po zaciętym meczu nasza 
drużyna odnosi kolejne zwycięstwo 3:2 
i awansuje do grona najlepszych ośmiu 
zespołów w województwie! Mecz ćwierć
finałowy rozegrany zostanie na wiosnę 
20 kwietnia.

JUNIORZY
W  sezonie 2015/2016 w rozgryw

kach młodzieżowych KS Sławięcice jest 
reprezentowany przez zespół juniorów 
starszych, który występuje w 3. grupie 
II ligi juniorów. Trzon zespołu stanowią 
piłkarze, którzy reprezentowali nasz KS 
w poprzednich rozgrywkach w kategorii 
wiekowej juniora młodszego. Do dru
żyny dołączyli starsi zawodnicy z prze
szłością w młodzieżowych grupach na
szego klubu: Mateusz Gil, Dawid Rafal-
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ski i Patryk Hanousek. Z klubu odszedł 
Marcin Paczulla, który wzmocnił junio
rów Chemika Kędzierzyn-Koźle i z po
wodzeniem radzi sobie w rozgrywkach 
Opolskiej Ligi Juniorów. Marcinowi ży
czymy wielu sukcesów w dalszej karierze 
i jednocześnie liczymy na to, że w przy
szłości założy jeszcze trykot z herbem 
Sławięcic na piersi. Podopieczni Szy
mona Kupki w rundzie jesiennej stracili 
jedynie 6 punktów, co dało im 2. miej
sce. Szczególnie zwycięstwo w ostatnim 
meczu jesieni, kiedy pokonali lidera LZS 
Racławiczki 1:0 pokazało, że są jednym 
z głównych faworytów do awansu do 
wyższej klasy rozgrywkowej. Cieszy tak
że fakt, iż młodzi piłkarze powoli wcho
dzą do zespołu seniorów, czego dobrym 
przykładem jest nasz bramkarz Marcin 
Kuliński (rocznik 1998), który zebrał 
dobre recenzje, broniąc naszej bramki 
w trzech pierwszych kolejkach obecne
go sezonu. Debiut w seniorach zaliczyli 
także Mateusz Trzciński i Dawid Rafal- 
ski. Wszystkich kibiców i pasjonatów 
lokalnej piłki nożnej zapraszamy wiosną 
w niedzielne przedpołudnia na stadion 
przy ul. Sadowej. Gwarantujemy, iż nasi 
młodzi chłopcy dostarczą wam wielu po
zytywnych emocji.

ORLIKI i ŻAKI
Dziecięce drużyny w naszym klu

bie trenuje Mateusz Knurowski. Dzieci 
z roczników 2005-2009 podzielone są 
na drużyny Orlików i Żaków i przygoto
wują się do jesiennych turniejów z cyklu 
„Łączy nas piłka” prowadzonych przez 
OZPN Opole. Chłopcy trenują na sta
dionie oraz na wspaniałym naszym bo
isku ze sztuczną nawierzchnią przy ulicy

TRAMPKARZE
Zmiana grup wiekowych w naszym 

klubie oraz mała liczba piłkarzy spo
wodowała, że nie zgłoszono kompletnej 
drużyny do rozrywek w kategorii tram p
karzy.

Dla chłopców roczników 2001-2004 
utworzono grupę treningową, a zajęcia 
prowadzi Sebastian Klemens. Początko
wa grupa kilku chłopców znacznie się 
poszerzyła, a zaangażowanie na trenin
gach oraz wykonana praca daje podsta
wy do optymizmu. Trampkarze mają 
w planie rozegranie meczów sparingo
wych oraz udział w turniejach halowych.

Z OSTATNIEJ CHWILI
5 listopada odbyło się Walne Zebranie 

Sprawozdawczo-Wyborcze Klubu Spor
towego Sławięcice. Zebrani członkowie 
serdecznie podziękowali ustępującemu 
Prezesowi Józefowi Paczule za osiem lat 
pracy na fotelu prezesa naszego klubu. 
Następnie podczas wyborów wyłonio
no członków Zarządu Klubu, którzy na 
swym pierwszym posiedzeniu wybrali 
władze klubu: prezes -  Zbigniew Tomik, 
wiceprezes -  Krzysztof Bussek, sekretarz 
-  Krystian Gola oraz członkowie: Szy
mon Kupka, Jan Fogel, Robert Szmandra, 
Adam Fogel, Waldemar Kluger, Mateusz 
Knurowski. Wyniki wyborów czekają 
na zatwierdzenie w Sądzie Rejonowym 
w Opolu i wpisanie do Krajowego Reje
stru Sądowego.

Oprac. Z . Tomik
Od redakcji: zdjęcie drużyny junio

rów prezentujemy na kalendarzu na 
rok 2016, któ
ry znajdziemy 
w niniejszym 
numerze gazety.

Zbigniew Tomik 
-  nowy prezes 
KS Sławięcice. 

Powodzenia, Panie 
Zbyszku!
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PIĘKNE URODZINOWE ROCZNICE

Obchodzili swoje 85. urodziny 
ANNA GLAGLA 

HELENA T1SZB1EREK 
HENRYK SZENDZ1ELORZ 

EDWARD HAJCZIIK 
WILHELM DŁUGOSZ

Obchodzili swoje 80. urodziny 
LUDWIK TYL 

H1LDEGARDA KUPKA 
HUBERT BRYŁKA 
HENRYK ZGRAJA 

MAŁGORZATA PAWLETKO 
FRANCISZEK STASIAK 

ZDZISŁAW WAĆKOWSK1 
HERBERT KRASÓWKA 

JAN OGAZA 
GERARD BIENIEK 
ADELAJDA ROTER 

JOACHIM STEPHAN 
ALFONS STEPHAN 

ERNEST PAWELCZYK 
JAN JANAS 

MARIA JANAS 
JAN KUPKA

Wszystkim naszym Dostojnym 
Solenizantkom i Solenizantom 

przesyłamy wiązankę najserdeczniejszych życzeń, 
wszelkich potrzebnych łask,

Bożego Błogosławieństwa i zdrowia 
na dalsze lata życia.

Redakcja
^  : Z J ?

JEE1" GRATULACJE

IRENA i ROBERT BIEDROŃ 
AAAŁGORZATA i KRYSTIAN TISZBIEREK 
MAŁGORZATA i ANDRZEJ BODYNEK 
| j  EWA i ZYGFRYD WARZECHA 
0  MARIOLA i ZYGFRYD ROTER 

C (  BEATA i BERNARD PARUZEL 
ANNA i GERARD DUK

Świętowali 25. rocznicę ślubu. 
Dostojnym Jubilatom  z okazji Srebrnego Wesela, 
życzymy wielu kolejnych wspólnych Jubileuszy.

Redakcja

TELEGRAM WESELNY 

Z radością donosimy, iż w ostatnim  czasie 
złożyli sobie Przysięgę Małżeńską

Sybilla Leszczyk i Marcin Kaszta 
M ałgorzata Jo tka  i Matyusz Skrobek 

Natalia Biernat i Damian Chałek 
Marzena Leszcz i Grzegorz Komosiński 

Sandra Rudnicka i Piotr Swancar 
Karolina Gębala i Adam Szmyd 

Monika Porombka i Łukasz Badura 
Katarzyna Bodynek i Jerzy Kapusta 

Anna Pyrsz i Dawid Mehlich 
Agata Olszówka i Marcin Tiszbierek 
Magdalena Burzan i Błażej Duber 
Anna Walczak i Marek Poszelężny 

Małgorzata Kaczanek i Robert Ńeugebauer 
Justyna Strużyna i Janusz Hajko 

Beata Kot i Mateusz Bajer

Nowożeńcom serdeczne życzenia 
wszelkiej pomyślności 

i Bożego Błogosławieństwa na nowej drodze życia
, składa Redakcja  ,—

:_________________________________________________ P

50 wspólnych lat mingłoc.« 

AAARIA i TEOBAL1

Przed 50. laty złożyli sobie Przysięgę M ałżeńską 
Dostojnym Jubilatom  z okazji ZŁOTYCH GODÓW, 

obfitych łask i Bożych Błogosławieństw, opieki 
Świętej Rodziny, zdrowia 

i samych pogodnych dni na dalsze lata 
wspólnego życia.

TE |___________________________________________ życzy Redakcja pjÓ

40 wspólnych lat m inęło...^

MARIA i GERARD KURZAJ 
EDYTA i JOACHIM GASZ 

BARBARA i HENRYK BRYŁKA

Świętowali 40. rocznicę ślubu -  Rubinowe Gody 
Z okazji Waszego Małżeńskiego Jubileuszu, Bożego 

Błogosławieństwa, zdrowia i samych pogodnych 
dni na dalsze lata wspólnego życia.

TE|___________________________________________ życzy Redakcja
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^  Jesteśmy wdzięczni
za wszystkie dowody życzliwości, ciepłe słowa 

i kwiaty, które otrzymaliśmy w związku z naszym 
ZŁOTYM JUBILEUSZEM MAŁŻEŃSTWA. ' 
Wszystkim mówimy za pośrednictwem 

Gazety Sławięcickiej 
z głębi serca płynące BÓG ZAPŁAĆ!

: -|__________________________________ M aria i Teobald Melich 

PANI ELŻBIETA KURZAJ
obchodziła swoje 90. urodziny 

Drogiej Solenizantce życzymy dużo 
zdrowia, 

obfitości Bożych Łask 
i Błogosławieństw 

na dalsze lata.
; J | Redakcja

~4łr
m m

WSZYSTKIEGO 
DOBREGO, EUGENI
Niedawno sześćdziesiątkę 
przekroczył znany wielu 

naszym Czytelnikom pan 
Eugen Harnus. Od wielu 

lat mieszka z rodziną
w Niemczech, ale w Sławięcicach widzimy 
Go często. Pan Eugen jes t zawsze mocno 

zaangażowany w organizację przyjacielskich 
spotkań piłkarskich, jakie organizowane są 

 w Sławięcicach oraz w M annheim . Życzymy 
wszelkiej pomyślności, Eugen!

\ J » __________    Redakcja

Pomogli w wydaniu gazety

Rodzina Bryłka 
Absolwenci kl. Vlla SP -  urodzeni w 1959

Ilona i Josef Milka 
M aria Rudner 
Janina Klose 

Siegntund Wientzek 
W erner Tkocz 

Gabriela i W erner Nahlik 
M agdalena Kurowska 

Rodzina Gwiożdzik 
Alicja i Hans Manek 

Absolwenci SP z roku 1965 
Wolfgang Lerch 
Teresa Chmiel 
M aria Duda 

Henryk Woliny 
Rodzina Bubała 

Krystyna Kołodenna 
Anna Janoschka 

Joanna i Bronisław Kopp 
Anonimowi darczyńcy z Niemiec 

Alfons Rataj 
Urszula i Gotfryd Parusel 

M aria Kupka 
Helena Kozubek 
Rodzina Berger 

Irena i Ernest Zim mert 
Rodzina Pawełczyk 

Halina i Józef Kapolka 
Bernadeta Mainusch-Respondek 

Margarete M ainusch 
M aria i Teobald Melich 

Jadwiga i Piotr Hanousek 
M anfred Gorzawski 

M argaretha i Paul Burzan 
Helena i Jan Golombek 
Renate i Jorg Dietrich 

Elżbieta i Alfred Kaduk

I tak, nasi kochani, od 25 lat. Ciągle o gazecie pamiętacie. 
Bardzo dziękujemy! Druk gazety trzeba opłacić. Koszty prze
syłania gazety też nie są małe. Jakoś tak nam się to wspólnie od 
ćwierćwiecza udaje, że zysku finansowego nie ma (bo nie o to 
nam chodziło przy zakładaniu pisma), ale długu też nie ma. 
Wy dobrze rozumiecie o jaki „zysk” tutaj chodzi... Wszyst
kiego Najlepszego w czasie nadchodzących świąt Bożego Na
rodzenia oraz w Nowym 2016 Roku, Szanowni Czytelnicy- 
- Darczyńcy!

Redakcja

MARGARETHA 
i PAUL BURZAN

Obchodzili
ŻELAZNE GODY. W  listopadzie 2015 w obecności 

szerokiej rodziny i wielu przyjaciół odnowili 
w naszej świątyni przysięgę małżeńską złożoną 

65 lat tem u. Dostojnym Jubilatom  z okazji 
życzymy obfitych, tak 

Łask, opieki Świętej Rodziny 
na każdy dzień dalszych 

lat życia.
Redakcja

 ^

GRATULACJE
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ZES PÓ Ł S ZK Ó Ł NR 3

Kronika wydarzeń z ZS nr 3 im. Mikołaja Reja
Z naszych sławięcickich szkół średnich 

otrzymaliśmy trochę najnowszych infor
macji. Oto one:
• Odwiedził nas profesor Wilhelm Jan 
Tic, absolwent naszego Technikum Che
micznego (1977). Obecnie pracuje na 
Wydziale Mechanicznym Politechniki 
Opolskiej w Katedrze Inżynierii Środowi
ska, a podstawy swojej kariery naukowej 
zawdzięcza sławięcickiej szkole. Młodzież 
klas maturalnych oraz uczniowie Tech
nikum Chemicznego mieli okazję wy
słuchać wykładu pt. „Ocieplenie klimatu 
-  prawdy i mity”.
• Alicja Wydra z klasy III TB zajęła 
III miejsce w konkursie na plakat promu
jący honorowe krwiodawstwo.
• 20 marca nasze oczy skierowane były 
ku słońcu zaćmionemu przez księżyc. 
Uczniowie wraz z nauczycielami podzi
wiali to zjawisko na podwórku szkolnym.
• Z wielkanocnym drzewem życzeń wy
braliśmy się do Domu Pomocy Społecz
nej w Sławięcicach. Nasze pojawienie się 
tam uświadomiło nam, jak wiele może 
dać uśmiech i zwykła rozmowa z drugim 
człowiekiem. Na środku świetlicy posta
wiliśmy drzewko przystrojone pisankami 
wykonanymi przez uczniów.
• W Komendzie Powiatowej Policji 
w Kędzierzynie-Koźlu uczniowie liceum 
„policyjnego” odbyli lekcje teoretyczne 
z budowy i działania broni palnej. Zdo
bytą wiedzę wykorzystali na strzelnicy 
w Opolu, strzelając z karabinka sporto
wego i pistoletu Walther. Uczniowie kla
sy pierwszej mogli się sprawdzić w czasie 
majowego obozu kondycyjnego w Głu
chołazach.
• W dniach 22-23.05.2015 odbył się 
II Turniej Klas Mundurowych wojewódz
twa opolskiego w Prószkowie. Historycz
ny sukces odnieśli nasi uczniowie z klasy 
policyjnej, którzy w klasyfikacji drużyno-

Damian Światczak, Piotr Kobus -  najlepszy 
na torze policyjnym, opiekun Piotr Tokarczyk, 

Natalia Mądry -  najlepsza na torze przeszkód, 
Maciej Malisz

wej w konkurencji test sprawności fizycz
nej zajęli I miejsce w województwie opol
skim, a w klasyfikacji generalnej upla
sowali się na III miejscu. Indywidualnie 
najlepszy w konkurencji sprawnościowej 
okazał się Piotr Kobus. Opiekunem był 
Piotr Tokarczyk.
• Nasze dziewczęta wraz z trenerem Szy
monem Kupką zdobyły wicemistrzostwo 
powiatu w piłce nożnej grając na koziel
skim orliku.
• Kreatywność nasza siłą -  uczniowie 
klas hotelarskich Joanna, Justyna, Dawid, 
Andrzej i Michał zorganizowali 8. uro
dziny hotelu „Szara Willa” w Opolu. Ich 
pomysły zostały ocenione wysoko i za
chwyciły na tyle, że znaleźli się wśród 10 
najlepszych zespołów realizujących po
dobne projekty.
• Wielu hotelarzy i turystów miało oka
zję uczestniczyć w kursach zawodowych 
barmaństwa i cafe art.
• 24 kwietnia 2015 r. 98 uczniów otrzy
mało świadectwa ukończenia szkoły. Były 
podziękowania za wspólnie spędzony 
czas oraz życzenia zdania matury i egza
minów zawodowych.
• Chemicy odwiedzili specjalistyczną 
grupę ratownictwa chemiczno-ekologicz- 
nego, działającą przy Jednostce Ratowni
czo-Gaśniczej nr 1 w Kędzierzynie-Koźlu 
(Azoty). Wzięli udział w zajęciach labo
ratoryjnych w Politechnice Śląskiej w Gli
wicach. Z okazji Dni Chemika w siedzi
bie Klubu SITP Chem zwiedzili wystawę 
upamiętniającą działalność dwóch wy
bitnych osobowości: Mariana Górne
go i Konstantego Chmielewskiego oraz 
uczestniczyli w seminarium naukowym 
pt. „OXOVIFLEX -  anatomia sukcesu” 
poświęconym opracowaniu w Kędzierzy
nie-Koźlu pierwszego polskiego plastyfi
katora nieftalanowego.
• 13 kwietnia 2015 r. w Strzelcach Opol
skich odbyt się IV Konkurs Matematycz
ny Pogranicza Śląsko-Opolskiego. Spo
śród 23 drużyn Adam Grzesik z klasy 
III TA i Radosław Cieślar z klasy I TA, 
zajęli w kategorii techników I miejsce. 
Uczniów przygotowała Anna Kosno.
• Dominik Rossa z klasy II TA wygrał 
konkurs „Rytm PWSZ w Nysie” na pio
senkę promującą Państwową Wyższą 
Szkołę Zawodową w Nysie oraz zakwali
fikował się do finału Konkursu Wokalne
go VII Przeglądu Twórczości Artystycz
nej MŁODE OPOLE, który miał miejsce 
13.06.2015 r. w Opolu. Konkurs ten jest 
organizowany przez Radio Opole i salon

Na zdjęciu Mateusz Prorok, Arkadiusz Kisiel, Anna 
Chrin finaliści Olimpiady Innowacji Technicznych 

i Wynalazczości

muzyczny RAGTIME jako impreza to
warzysząca Festiwalowi Polskiej Piosenki 
w Opolu i promująca młodych wykonaw
ców z całego kraju. Za wykonanie swojej 
autorskiej piosenki pt. „Przyjaciel” otrzy
mał nagrodę GRAND PRIX.
• Paweł Korejba, absolwent naszego 
Technikum Ekonomicznego wraz ze 
swoim zespołem Znikający Punkt -  Va- 
nishing Point zagrał u Kuby Wojewódz
kiego.
• III miejsce w powiecie w Mistrzo
stwach Pierwszej Pomocy Polskiego 
Czerwonego Krzyża zdobyli Mateusz 
Prorok, Jacek Kamys, Agata Drechsler 
i Betina Wąsik z klasy II TA oraz Bartosz 
Kaczmarek z klasy I TB. Uczniów przygo
towały Anna Ledwig i Zofia Ścisłowska.
• 30 kwietnia odbyła się w naszej szko
le debata panelowa „Młodzi, a czynne 
i bierne prawo wyborcze”. W dyskusji 
udział wzięli: Poseł na Sejm RP Brygida 
Kolenda-Łabuś, wicewojewoda Antoni 
Jastrzembski, radny miasta Kędzierzy- 
na-Koźla Tomasz Scheller, Adam Kania 
dyrektor szkoły oraz przewodniczący 
Młodzieżowej Rady Miasta i uczeń ZS 
nr 3 Dawid Swiątczak oraz młodzież za
proszonych szkół.
• Uczniowie naszej szkoły uczestni
czyli w majowej PaTosferze, kończącej 
tygodniowe działania PaT w Kędzie
rzynie-Koźlu -  jednego z największych 
projektów programu „Profilaktyka a Ty”. 
Mieszkańcy miasta mieli okazję poznać 
PaTowiczów promujących ideę mody na 
życie wolne od uzależnień. Młodzi ludzie 
udowadniali, że dobra zabawa nie musi 
być związana z alkoholem czy innymi 
używkami.
• Zakończyła się tegoroczna edycja 
ogólnopolskiego konkursu „Kompute
rowy Biathlon X”. Do konkursu przystą
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piło 635 uczniów gimnazjów i szkół po- 
nadgimnazjalnych z całej Polski. Naszą 
szkołę reprezentowało 5 uczniów: Moni
ka Lech, Agata Brodacka, Justyna Jońca, 
Julia Pietrzykowska i Karol Linek zaj
mując odpowiednio 11., 17. i 19. miejsce 
spośród wszystkich uczestników szkół 
ponadgimnazjalnych. Opiekunem była 
Anna Ledwig.
• 29 maja 2015 odbył się finał konkur
su „Młody AU-Chemik”. Organizatorem 
Konkursu był Klaster Chemii Specjali
stycznej Chem-Ster oraz Zespół Szkół 
nr 3. Przedmiotem Konkursu było zapre
zentowanie Komisji Konkursowej cieka
wego oraz oryginalnego doświadczenia 
chemicznego: I miejsce -  PG5 Kędzie
rzyn-Koźle, II miejsce -  PG2 Kędzie
rzyn-Koźle, III miejsce -  P G 1 w Nysie.
• Szkolne koło PCK zakończyło tego
roczną akcję „Gorączka Złota” oraz „Każ
dy znaczek wspiera Misje”. Dziękujemy 
wszystkim ofiarodawcom oraz uczniom 
prowadzącym kwesty na terenie szkoły: 
Oliwii Gowin oraz Michałowi Gajewskie
mu. „Policjanci” wzięli udział w dobro
czynnym festynie rodzinnym „Wakacje 
Dzieciom” w Koźlu.
• Na dzień dziecka w naszej szkole na
uczyciele przygotowali dla wszystkich 
uczniów wielkiego grilla i wspaniały po
kaz teatralny.
• 8 czerwca 2015 r. w Warszawskim 
Domu Technika NOT odbyło się uroczy
ste podsumowanie eliminacji ogólnopol
skich oraz wręczenie nagród, pucharów, 
dyplomów laureatom, finalistom i uczest
nikom etapu centralnego OLIMPIADY 
INNOWACJI TECHNICZNYCH I WY
NALAZCZOŚCI 2014/2015. W uro
czystości wzięli udział uczniowie naszej 
szkoły: Anna Chrin, Arkadiusz Kisiel 
i Mateusz Prorok, którzy zostali finalista
mi tegorocznej olimpiady. Do etapu ogól
nopolskiego zakwalifikowali się również 
uczniowie: Anna Bury i Borys Semczuk.
• 26 czerwiec zakończenie roku szkolne
go. Świadectwa z wyróżnieniem otrzyma
ło 44 uczniów, tak wspaniałego wyniku 
nie pamiętamy.
• Lipiec to czas rekrutacji do szkoły. Od 
1 września trzy klasy pierwsze uczą się

w Sławięcicach: hotelarze, chemicy, spe
dytorzy, reklamowcy.
• Nowy rok szkolny tradycyjnie mocno 
rozpoczęli kajakarze. W III Maratonie 
Kajakowym z Raciborza do Koźla oraz 
V Drużynowym Wyścigu o Puchar Pre
zydenta Miasta Kędzierzyna-Koźla osady 
Klubu Turystyki Kajakowej Rejak były 
bezkonkurencyj ne.
• Dominik Rossa wygrał samochód 
w konkursie programu „Dzień Dobry 
TVN”, który polegał na napisaniu, a po
tem nagraniu „Pozytywnej piosenki”. 
Filmik z ogłoszenia wyników i klip do 
piosenki można obejrzeć na http://dzien- 
dobry.tvn.pl/wideo
• Kolejna akcja honorowego oddawa
nia krwi zakończyła się sukcesem. 21 
uczniów oddało krew jako ten najcen
niejszy z darów.
• Spedytorzy z klasy II mogli poznać od 
środka firmę Cewe. 50 uczniów w dniach 
26-29 września mogło zobaczyć nasze 
piękne morze, Gdańsk, Westerplatte i tyle 
atrakcji, że aż zazdrość ogarnia wszyst
kich nieobecnych. Śmiałkowie zażyli ką
pieli w „wyjątkowo ciepłym” Bałtyku.
• W  ramach projektu „Jesień literacka 
w Kędzierzynie-Koźlu” w konkursie pro
mocji czytelnictwa nagrodzeni zostali: 
pierwsza nagroda Emilia Koenig, wyróż
nienia Maciej Łanowski, Alicja Wydra.
• Aurelia Stępień -  dyrektor Powiatowe
go Zespołu Oświaty, wręczyła stypendia 
starosty Powiatu Kędzierzyńsko-Koziel- 
skiego czterem uczniom ZS nr 3. Anna 
Chrin zdobyła stypendium naukowe za 
wybitne osiągnięcia naukowe, Dominik 
Rossa został wyróżniony za sukcesy arty
styczne na skalę kraju, Dawid Świątczak 
za pracę na rzecz społeczności szkolnej, 
Mateusz Zybała za wybitne osiągnięcia 
w zakresie kultury i sportu.
• 93 uczniów z Opolszczyzny otrzyma
ło Stypendia Prezesa Rady Ministrów 
oraz Ministra Edukacji Narodowej. Są 
wśród nich dwie nasze uczennice: Anna 
Chrin z klasy III TA technik technologii 
chemicznej oraz Daria Mosler z klasy III 
LOP „policyjnej”.

Wszystkim serdecznie gratulujemy 
sukcesów i życzymy dalszych!

Adam Kania

Intensywnie szukałem prawdziwych 
informacji o bieżących wydarzeniach 
w kraju i nagle doznałem olśnienia. Zro
zumiałem, że prawdę i tylko prawdę mó
wią tzw. politolodzy wynajmowani do 
różnych programów. Przekonała mnie 
informacja, iż fachowcy ci zawsze przy
jeżdżają do studia swoimi autami za dar
mo, mówią za darmo, śpią w hotelu gdy 
trzeba za swoje pieniądze. Rano powie
działem do Marii, że od dziś słuchamy 
tylko politologów. Nie musimy już wcale 
samodzielnie myśleć!

Nareszcie mogliśmy wszyscy w Sła
więcicach zrezygnować z palenia w zi
mie w piecach węglowych. Zakończo
no budowę nowoczesnego ciepłociągu 
z Azot do Sławięcic. Rury z ciepłą wodą 
o temperaturze ok. 80° C rozprowadzono 
szybko po wszystkich ulicach. Trwały 
podłączenia domów... Budzik zadzwonił
0 6.00 i zszedłem do piwnicy wrzucić do 
pieca 3 łopaty węgla.

Znowu odleciał nasz Sławięcicki 
Anioł siedzący przed plebanią przy ko
ściele. Strasznie wyglądało to puste miej
sce... Wszyscy go szukali, nawet policja
1 Interpol. Poproszono o pomoc detek
tywa Rutkowskiego. Nie pomogło. Nagle 
w nocy, w Wigilię, nad Betlejem rozbły
sło wielkie światło i Aniołowie zaczęli 
mówić do pasterzy. Wtedy rozpoznałem 
jednego z Aniołów -  to był nasz Anioł -  
grał na harfie.

Śnił: Gerard Karzaj

Zapraszam y na stronę  
Towarzystw a Przyjaciół Sławięcic

www.naszeslawiecice.pl

Śniło mi się,że...
Postanowiono zrobić porządek z rekla

mowaniem świąt Bożego Narodzenia już 
od września, a świąt Wielkiej Nocy już 
od stycznia. Uznano, że zakupy przezna
czone na oba okresy świąteczne mogą być 
reklamowane we wszelkiego rodzaju me
diach tylko przez dwa tygodnie w pierw
szej połowie lipca. Zwyciężył argument, 
że lipiec to miesiąc wakacyjny i większość 
mieszkańców ma ograniczony dostęp do 
środków masowego przekazu...
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R O Z M A IT O Ś C I

Festyn kiermaszowy 
2016

Nasz tradycyjny sławięcicki Festyn Kiermaszowy planowany 
jest na niedzielę 12 czerwca 2016 roku. Dzień wcześniej, w so
botę 11 czerwca 2016, planujemy tradycyjny mecz piłkarski 
Polska-Niemcy Oldbojów. Tak ustaliła grupa organizatorów 
na czele z naszym ks. proboszczem jeszcze latem 2015 roku. 
W styczniu chcemy się spotkać jako organizatorzy i rozpocząć 
konkretne przygotowania. Odpowiednie pisma w Urzędzie 
Miasta Kędzierzyn-Koźle również zostały złożone. Liczymy 
mocno, że uda się zaprosić na to wydarzenie znanego artystę -  
Krzysztofa Krawczyka. Z tego, co wiadomo, nasz Miejski Ośro
dek Kultury podjął już odpowiednie kroki w tej sprawie. Sławię- 
cickie Festyny Kiermaszowe mają już swoją tradycję. Odbywają 
się w cyklach 2-letnich i organizowane są dla wszystkich miesz
kańców miasta oraz niedalekiej okolicy. Festyny nasze różnią 
się mocno od innych imprez tego typu. Z tak dużym zaangażo
waniem samych mieszkańców mamy rzadko do czynienia. Co 
będzie się działo na Festynie w roku 2016? Bardzo wiele! Już 
dziś zapraszam wszystkich chętnych do pomocy w organizacji 
tego radosnego wydarzenia. Szczegóły pojawią się już w stycz
niu 2016. Na razie nabierajmy sił w czasie świąt!

Gerard Kurzaj

Pasterka
Ptaki niby dzwoneczek cieszą się kolędą - 

Chrystus nam się narodził i nowe dni będą.
Do stajni betlejemskiej a ż do brzegów Wisły 

Z ptakam i smukłe sa m y dziwow ać się przyszły. 
Wiewiórka zęby szczerzy i w  niebo się patrzy. 

Jak dw a  gołębie p łyną na błękitnej tarczy.
I kwiaty, choć to zima, czas mroźny i cichy, 

Niosą mirrę, kadzidło i złote kielichy.
I paw ie przyfrunęły z  krajów cudzoziemskich,

By sw e  pióra przyrównać do skrzydeł anielskich. 
A mały Chrystus smutny w  drzw i patrzy i czeka, 

By wśród witających zobaczyć człowieka...
Jerzy Liebert z  „Intencje serca”

* * *

Jeśli wiedzielibyśmy, 
że  życie ma skończyć się jutro, 

czy nadal marnowalibyśmy dzisiejszy  
dzień na kłótnie?

Czy tracilibyśmy drogocenne godziny 
na budowanie ściany lodowej ciszy  

lub wyrzucanie z siebie potoku 
przykrych słów  -  broni niewidzialnej, 
ale która rani ja k  rozrzucone na drodze 

kamienie i potrzaskane butelki?
Jeśli wiedzielibyśmy, 

że  życie ma skończyć się jutro, 
czy wciąż trwalibyśm y w  błędnym  

przekonaniu aż tak zdeterminowani, 
by nie przyznać się do tego, 

że nie mamy racji?
Zamiast nie dbać o to, 

kto pierw szy zaczął - wiedząc, 
że  żadne z  nas nie ma całkowitej racji - 

i zakończyć tego rodzaju wojnę ja k o  pokonani? 
Jeśli wiedzielibyśmy, 

że  życie ma skończyć się jutro, 
z  pewnością docenilibyśmy dzisiejszy dzień. 

Wypełnilibyśmy nasz czas miłością i radością, 
które tw orzyłyby wartościowe wspomnienia, 

rozjaśniające nasze serca, 
zam iast złością i goryczą, 

które potrafią niszczyć i to całkowicie.
Jeśli wiedzielibyśmy, 

że życie ma skończyć się jutro...
Ale kto może powiedzieć, 

że  tak nie będzie?
Jedyną chwilą, której możemy być pewni, 

je s t  dzisiaj.
Dziś więc sięgnę po twoją dłoń.

Dziś powiem: „Przepraszam ” i ..Kocham cię”.
Autor nieznany

Miłych, zdrowych i błogosławionych 
Świąt Bożego Narodzenia 

oraz wszelkiej pomyślności w Nowym Roku 2016
życzy

Towarzystwo Społeczno-Kulturalne 
Niemców na Śląsku Opolskim  

Koło Slawięcice

Ein gesundes und gesegnetes W eihnachtsfest 
und alles nur erdenklich Gute 

im Neuem Jahr 2016 
w unscht die

Sozial-Kulturelle Gesellschaft der 
Deutschen im Oppelner Schlesien 

Ortsgruppe Slawięcice ,

No to jak, młodzi Przyjaciele? Organizujemy w czerwcu 
wspólnie Festyn Kiermaszowy?
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WYBORY PREZYDENCKIE
W maju 2015 r. odbyły się wybory na urząd Prezydenta 

Rzeczpospolitej Polskiej. Spośród kandydatów do drugiej tury 
wyborów wyłonieni zostali: ówczesny prezydent Bronisław 
Komorowski oraz Andrzej Duda. W  dodatkowym głosowaniu 
w dniu 24 maja na Prezydenta RP został wybrany Andrzeja 
Duda. Frekwencja w kraju wyniosła 55,34%, z czego 51,55% 
głosujących oddało swój głos na Andrzeja Dudę.

W  Sławięcicach głosowanie odbyło się w Zespole Szkół 
Miejskich Nr 4 oraz Domu Pomocy Społecznej. Frekwencja 
była niższa niż średnia krajowa i wyniosła około 42,4%.

Głosy oddane na poszczególnych kandydatów:

Imię i Nazwisko Liczba oddanych głosów

Duda Andrzej Sebastian 362

Komorowski Bronisław Maria 574

WYBORY PARLAMENTARNE
25 października 2015 r. oddaliśmy swój głos na kandydatów 

w wyborach do Sejmu i Senatu.
Do głosowania uprawnionych było 2189 mieszkańców, ale 

mniej niż połowa uczestniczyła w wyborach. Odnotowano 846 
ważnych głosów do Sejmu i 835 do Senatu. Nasz mieszkaniec, 
pan Antoni Jastrzembski kandydujący do Senatu uzyskał drugi 
wynik.

Zobaczmy jak głosowaliśmy.

Komitet wyborczy
Liczba oddanych  

głosów

KW Platforma Obywatelska RP 230

KW Prawo i Sprawiedliwość 202

Komitet Wyborczy PSL 120

KW W„Kukiz’15” 89

KWW Mniejszość Niemiecka 71

KW Nowoczesna Ryszarda Petru 42

KW KORWiN 39

KKW Zjednoczona Lewica 
SLD+TR+PPS+UP+Zieloni

29

KW Razem 23

KWW JOW Bezpartyjni 1

KWW Grzegorza Brauna „Szczęść Boże!” 0

W A ŻN E

Najwięcej głosów zdobyli:

Imię i Nazwisko Komitet wyborczy
Ilość

głosów

Brygida KOLENDA- 
LABUŚ

KW Platforma Obywatelska RP 149

Antoni Piotr 
JASTRZEMBSKI

Komitet Wyborczy PSL 118

Patryk Tomasz JAKI KW Prawo i Sprawiedliwość 58

Marek Jarosław PIASECKI KWW„Kukiz'15” 43

Sławomir KŁOSOWSKI KW Prawo i Sprawiedliwość 43

A tak głosowano na kandydatów do Senatu:

Imię i Nazwisko Komitet wyborczy
Liczba

oddanych
głosów

Grzegorz PECZKIS KW Prawo i Sprawiedliwość 192

Józef Jerzy SWACZYNA KW Wyborców Mniejszość 
Niemiecka

177

Aleksander Stefan 
ŚWIEYKOWSKI

KW Platforma Obywatelska 
RP 167

Dariusz Marian URBAŚ KW Wyborców „Kukiz’15” 113

Kazimierz PIETRZYK
Koalicyjny KW 

Zjednoczona Lewica 
SLD+TR+PPS+UP+Zieloni

83

Beniamin Wincenty 
GODYLA

KW Nowoczesna Ryszarda 
Petru

75

Ewa RURYNKIEWICZ
KW Polskie Stronnictwo 

Ludowe
28

Na podstawie danych Państwowej Komisji Wyborczej

Koncert muzyki sakralnej „U świętej Katarzyny 
Aleksandryjskiej w Sławięcicach"

Od kilku lat w czasie wakacyjnym Towarzystwo Przy
jaciół Sławięcic wraz z Parafią pw. św. Katarzyny Aleksan
dryjskiej w Sławięcicach organizują koncert pt. „U świętej 
Katarzyny w Sławięcicach”. W  piękną słoneczną niedzielę 26 
lipca o godz. 19.00 ponownie nasz parafialny kościół wy
pełnił się publicznością, wielbicielami muzyki klasycznej. 
Solistami koncertu byli: Izabela Migocz -  sopran, Karolina 
Hyla -  skrzypce, Agnieszka Hyla -  organy, Piotr Wybraniec 
-  klarnet oraz ks. Łukasz Libowski -  tenor. Bardzo dzięku
jemy naszym solistom za przygotowanie koncertu, poświę
cony czas na próby, gratulujemy wykonania, a to wszystko 
bez honorarium , jedynie z dobrej chęci tworzenia w naszej

parafii i mieście propozycji kulturalnych na najwyższym 
poziomie! Gośćmi specjalnymi koncertu była grupa potom 
ków śląskich emigrantów z Teksasu wizytujących ojczyznę 
przodków pod przewodnictwem ks. dra Franciszka Kurzaja, 
prezesa Fundacji Ojca Leopolda Moczygemby z San A nto
nio, Teksas. Po koncercie była okazja do rozmów i osobi
stych spotkań z śląskimi Teksańczykami, wszyscy udaliśmy 
się do restauracji Villa Vanilla i w miłej atmosferze spędzi
liśmy czas. Podczas tego spotkania występował gościnnie 
zaprzyjaźniony z nam i Zespół Śląskiej Pieśni Ludowej „Sile
sia” z Łubnian. Dziękujęmy za piękny występ!

Redakcja
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S P O TK A N IA

XIII Sławięcickie Spotkanie Adwentowe
„Nie ma jak RODZINA” -  to hasło 

XIII Sławięcickiego Spotkania Adwen
towego, które odbyło się w niedzielę 13 
grudnia w auli Zespołu Szkół Nr 3.

W czasie prawie czterogodzinnego 
programu artystycznego poznaliśmy 
rodzinę szkolną, teksańską, sławięcic- 
ką, współczesną i polską. Tradycyjnie, 
spotkanie rozpoczął koncert Sławięcic
kiej Orkiestry Dętej, prowadzonej przez 
Melchiora Jochema, który tym razem 
został wzbogacony przez śpiew i taniec 
Wiktorii, Magdy, Patrycji i Gosi, ubra
nych w piękne stroje śląskie. Byli też 
mieszkańcy Domu Pomocy Społecznej, 
którzy zaprezentowali niezwykłe przy
gody Czerwonego Kapturka. Ksiądz 
proboszcz Marian Bednarek zaprosił 
wszystkich do zaangażowania się w or
ganizację Światowych Dni Młodzieży, 
a zespół parafialny przy tej okazji wy
konał hymn „Błogosławieni Miłosier
ni”. Przez cały czas istniała możliwość 
zapoznania się z wystawą „Śląscy Tek- 
sańczycy Wczoraj i Dziś”, którą szerzej 
zarekomendował Gerard Kurzaj. Mo
gliśmy obejrzeć również film o Sławię
cicach, pt. „Mój dom” autorstwa A n
drzeja Szopińskiego-Wisły oraz zdjęcia 
z imprez sławięcickich, które omówił 
Tomasz Scheller. Całość programu arty

W czasie Spotkania Adwentowego aula, jak zwykle, była wypełniona po brzegi!

stycznego wzbogaciły występy młodzie
ży naszej szkoły. Były tańce, piosenki, 
kabarety oraz bajki. Zapewne atrakcją 
wieczoru była wizyta Świętego Mikoła
ja, który tym razem tańczył z dziećmi na 
scenie i obdarowywał je słodkościami.

W  czasie Spotkania Adwentowego 
nie mogło zabraknąć loterii fantowej 
i innych stoisk, które zachęcały do za
kupu między innymi: ciasta, stroików, 
ozdób świątecznych, pierników, książek, 
kubków i kalendarzy. Wszystkim dar

czyńcom i współorganizatorom serdecz
nie dziękujemy za okazane serce i chęć 
współpracy. A tym, którzy z nami spę
dzili te piękne chwile, życzymy z okazji 
zbliżających się Świąt Bożego Narodze
nia możliwości przeżywania ich w gro
nie najbliższych, w atmosferze pokoju 
i miłości.

Dziękujemy.
Dyrekcja, Grono Pedagogiczne 

oraz Rodzice i M łodzież 
Zespołu Szkół nr 3 w Sławięcicach

V Zjazd 
Absolwentów 
Zespołu Szkół 

nr 3 (Zespół Szkół 
Chemicznych)

Szanowni absolwenci naszej 
szkoły. Już 1 października 2016 
roku czeka nas, po 10 latach, ko
lejne, już piąte, spotkanie sławię
cickiej szkolnej rodziny. Wszystkie 
informacje na stronie szkoły: www. 
slawiecice.edu.pl 

Serdecznie zapraszają
Dyrekcja i uczniowie szkoły

Zapraszam y na stronę 

Towarzystwa 

Przyjaciół Sławięcic

w w w .naszeslaw iecice.pl
A

Alicja M.

A

A
Gdziekolwiek na świecie je s te ś  w  Boże Narodzenie.

Myślami zaw sze  będziesz przy rodzinie. 
Zam ykasz oczy i w idzisz ja k  matka krząta się wokół stołu.

Jak białym opłatkiem łamiemy się pospołu. 
Lśniącą choinkę zobaczysz w  wysprzątanej izbie. 

Smak potraw poczujesz ja k  w tedy w dzieciństwie.
Śpiew kolęd u słyszysz o Jezusku małym, 

ubogiej kołysce narodzonym by zbawić św iat cały. 
Zaśpiewasz gromko z innymi Witaj Jezu ukochany!

Przym ykasz oczy i śnieg zobaczysz biały, 
Płatkami gwiezdnym i zasypa ł św iat cały. 

W ydeptaną ścieżką co do kościoła prowadzi. 
Na pasterkę idziesz z innymi w  gromadzie.

I ju ż  prawie je s te ś  u celu. 
Już widzisz, że  w  kościele zebrało się wielu. 
Dźwięk organów w yryw a Cię z  odrętwienia. 

Chciałbyś to w szystko ocalić od zapomnienia. 
Nagle otwierasz oczy i łza  Ci się w  oku zakręci 

Niechaj wspomnienia te na zaw sze  pozostaną w twojej pamięci.
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FO TO -O K O

Tomek jak Ty możesz tak męczyć nasze
go Proboszcza? Czy nie wiesz, że to jest 
karalne? Mało mamy kłopotów aby się 
jeszcze tłumaczyć przed najwyższymi in
stytucjami kościelnymi?

Na pielgrzymce do Częstochowy, w miej
scowości Boronów „niewidzialna ręka” 
zawsze funduje pielgrzymom kolację. Na 
zdjęciu -  pani Krysia Szewerda „w akcji” 
dokarmiania zmęczonych pielgrzymów.

Biedactwa! Muszą siedzieć na ziemi. 
Chyba, że to jest jakaś nowa metoda bez
pośredniego kontaktu z naturą Ziemi? 
W  każdym razie smacznego!!

Kajaki coraz 
popularniejsze!
Spełniają się ciche marzenia niektó

rych z nas, aby ożywić sportami wodny
mi tak liczne sławięcickie akweny wod
ne. Z powodzeniem działa na tym polu 
klub REJAK.

Dnia 6 września 2015 odbył się 
III Maraton Kajakowy Racibórz-Koźle 
na dystansie 42 km. Startowały 54 osady 
z różnych stron Polski, wszyscy płynęli 
na tych samych dwuosobowych kaja
kach. Nasz Klub Turystyki Kajakowej 
REJAK SŁAWIĘCICE reprezentowała 
jedna mocna osada w składzie Piotr To
karczyk i Paweł Kozak (absolwent klasy 
policyjnej). Zajęli I miejsce pozostawia
jąc w tyle wszystkich. Brawo!

Druga osada straciła do naszych 
5 min. Tym samym nasi sławięciccy ka
jakarze obronili tytuł sprzed roku. Za 
chwilę będzie znowu wiosna i lato, czas 
sprzyjający wyprawom kajakowym. 
Śledźmy informacje w tej sprawie.

G.K.

Zwycięzcy maratonu kajakowego 
po niełatwym wyścigu

Co się tak panowie dziwicie? Nie wie
cie o tym, że miliony lat temu na nasze 
Sławięcice przykrywało morze? Tę łódź 
zbudowało nasze koło Mniejszości Nie
mieckiej jako ołtarz w czasie uroczysto
ści Bożego Ciała. Świetna myśl!

 

Choinka ca ła  w  bom bkach, ta k a  śliczna, m łoda, 
to p rzec ie ż  cis zielon y w  czerw on ych  ja godach .

S zp a k  dziob ie  te  korale w śró d  w zlo tów , podbiegów , 
szczeb io tó w ... Ot, św ią te c zn a  kartka  z  Kołobrzegu.
W   katedrze, w  a d w e n to w y m  w ieńcu  p ło n ą  św iece, 

lam piony n a  roratach... C zek a m y Cię, Dziecię.
Złota g w ia zd a  ja ś n ie je  na  n iebie zdziw ion ym .

Wigilia. N a p a s te rk ę  s łych a ć  z e w s z ą d  d zw o n y .
Gloria  -  śp ie w a ją  wierni, gloria  -  p ły n ie  z  chm ury, 

in  excelsis -  grzm i morze, Deo  -  niosą  góry. 
Błogo sła w , J e zu  w sz y s tk im  n ad  op ła tk iem  białym , 

nech  T w a  m iłość i dobro s ą  z  nam i rok cały.

  W iola

^

Pani Urszula, panowie Wiesław i Paweł 
to stali uczestnicy naszych majowych 
wypraw rowerowych. Gdzie pojedziemy 
1 maja 2016 roku?

FOTO OKO
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R A D O Ś C I

Stowarzyszenie NASZA IDEA
W  gronie przyjaciół zastanawiali

śmy się się, co zrobić, aby w naszych 
Sławięcicach oraz najbliższej okoli
cy żyło nam  się lepiej. Każdy szczerze 
prezentował swoje marzenia, mówił 
o innowacyjnych projektach, które 
rodziły się w głowie. Snuliśmy wizje 
imprez kulturalno-oświatowych, k tó
re można by zorganizować oraz zasta
nawialiśmy się nad realizacją różnego 
rodzaju przedsięwzięć. Zawsze jednak 
na końcu takiej rozmowy pojawiała się 
kwestia środków finansowych i sposo
bu ich pozyskania.

Mamy również świadomość, że bez 
formalnego zorganizowania się trudno 
będzie cokolwiek osiągnąć. Razem z To
maszem Schellerem uznaliśmy, iż zało
żenie stowarzyszenia będzie dobrą dro
gą działania. Od razu stwierdziliśmy, iż 
nie chcemy być konkurencją dla żadne
go stowarzyszenia czy organizacji dzia
łającej w naszym osiedlu. Wręcz prze
ciwnie, stawiamy na pełną współpracę.

• Na finał XXII Regionalnego Kon
kursu Literackiego „Ze Śląskiem na 
ty” organizowanego przez Łubniański 
Ośrodek Kultury w Łubnianach. Finał 
miał miejsce dnia 28 listopada 2015 
roku.
• Z wystawą „Śląscy Teksańczycy 
wczoraj i dziś” na koncert organizo
wany przez radio Katowice „Po na- 
szymu czyli po Śląsku”. Jubileuszowy 
25 koncert odbył się dnia 22 listopada 
2015 w Domu Muzyki i Tańca w Za
brzu. Byliśmy niezwykle dumni  z fak
tu, że zaproszono wystawę stworzoną 
w Sławięcicach na tak prestiżowe wy
darzenie, jakim był ten jubileuszowy

Po rozeznaniu sytuacji i wszystkich 
formalności, które musieliśmy spełnić, 
wybraliśmy zespół kreatywnych spo
łeczników, ludzi, którzy również mają 
podobnie jak my marzenia, ludzi którzy 
chcą działać dla wspólnej sprawy.

Odbyło się zebranie założycielskie 
stowarzyszenia o nazwie NASZA IDEA.

Wybraliśmy zarząd, w skład którego 
wchodzą:
Robert Brzoza -  prezes zarządu 
Jadwiga Szygulla -  skarbnik 
Tomasz Scheller -  członek zarządu 
Marek Weisser -  członek zarządu

Teraz nadszedł czas na ciężką pracę 
i spełnianie marzeń.

Może kiedyś będziemy się mogli po
chwalić sukcesami.

W  każdym razie będziemy się starać!
Życzymy wszystkim naszym sympaty

kom, mieszkańcom Sławięcic oraz Czy
telnikom Gazety Sławięcickiej Wesołych 
Świąt!

Robert Brzoza

wieczór. Gospodarzem koncertu była 
pani senator Maria Pańczyk-Pozdziej, 
która od wielu lat jako redaktor radia 
Katowice pielęgnuje piękno i bogactwo 
gwary śląskiej.
• Na IV Konferencję „Odrzańska dro
ga wodna”. Konferencja odbyła się 16 
listopada w Opolu. Tematyka odrzań
ska mocno nas interesuje, ponieważ jest 
bezpośrednio związana z wykorzysta
niem drogi wodnej, jaką jest nasz Kanał 
Gliwicki.
• Na uroczystą sesję Rady Miasta Kę- 
dzierzyna-Koźla z okazji 40-lecia po
wstania miasta. Uroczysta sesja m ia
ła miejsce 15 października 2015 roku

Radio „Lenka" 
informuje!

P o w i a d a m i a m y  
wszystkich zaintere
sowanych, iż dnia 10 
czerwca 2016 roku spo
tykamy się w Sławięci
cach na smacznej kola
cji i super zabawie. Tego 
dnia organizujemy tradycyjne spotkanie 
słuchaczy naszego radia. Rozpoczynamy
0 godzinie 19.00, a miejscem, gdzie te 
radości nas spotkają, będą przyjazne sale 
restauracji NIGHT CLUB 2000.

Uciechy i śmiechu będzie moc, ponie
waż tańcować bydymy przez calutko noc. 
Przygrywać nam będzie znana grupa mu
zyczna EKEA. Warunkiem uczestnictwa 
są dobry humor i wesoły miny!

Chyntni niech sie uwijajom z zapisami, 
żeby żodyn nie musioł stoć za zamknien- 
tymi drzwiami.

Zainteresowanych prosimy o kontakt 
-  e-mail redakcja@radio-lenka.de

Zapraszamy!
Redakcja Radia LENKA

w Sali Miejskiego Ośrodka Kultury. 
Przed 40 laty, bez pytania się o zdanie 
mieszkańców, zlikwidowano nasze małe 
miasto, które było wtedy samodzielne
1 nazywało się Sławięcice. Co zrobić... 
takie były czasy...
• Do udziału w całym wachlarzu inte
resujących wydarzeń organizowanych 
w ramach „Jesieni literackiej w Kędzie- 
rzynie-Koźlu”. Organizatorem była Miej
ska Biblioteka Publiczna.
• Na uroczystość 115-lecia istnienia 
Ochotniczej Straży Pożarnej w Sławięci
cach połączonej z przekazaniem naszej 
jednostce nowoczesnego samochodu ra
towniczo-gaśniczego.

Za wszystkie zaproszenia serdecznie 
dziękujemy!

Redakcja

Zaproszono nas...
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FO TO  OKO

Wypiękniała nam nasza główna sławię- 
cicka tablica ogłoszeń.

Pan Michał Burzan co roku jest naszym 
bezinteresownym kierowcą busa trans
portującego plecaki, gdy pieszo idziemy 
ze Sławięcic na Jasną Górę. Wiele lat 
temu w roku 1968 pan Michał należał do 
pierwszej piątki młodych sławięciczan, 
którzy wyruszyli na pierwszą pielgrzym
kę. Trochę tych „skarbów” przez tę piel
grzymkową posługę już Pan, Panie Mi
chale zgromadził!

Jak Państwo widzicie, nasz pan dyrektor Mieczysław Dąbrowski żadnej pracy się nie 
boi. Nawet niewielki deszcz nie przeszkodził mu w zmaganiach na placu zabaw przy 
Kołłątaja z okazji Dnia Dziecka.

Radośnie otwierano nowe boisko przy ul Kołłątaja. Tyle lat graliśmy dosłownie na 
gołej ziemi. Dziękujemy wszystkim, którzy o ten obiekt przez lata czynili starania.

Takich tańców przy naszym pałacu jesz
cze nie było, w całych dziejach tego hi- 
storycznego miejsca.

Różne roczniki absolwentów naszego Technikum Chemicznego (dzisiaj Zespół Szkół 
nr 3 im M. Reja) zawsze pamiętają o składaniu kwiatów na grobach swoich dawnych 
profesorów. Na zdjęciu grupa absolwentów z roku 1975 przy grobie profesora Bogu
miła Październego.

Redakcja



TO MY -  REDAKCJA!
Jubileusz zawsze kieruje nasze myśli w kierunku osób, któ

re wiele lat razem z nami współtworzyły gazetkę. Przez lata 
w naszym zespole działał śp. pan Josef Galla. Jego dokładność 
i znajomość ludzi zawsze nam imponowała. Śp. Piotr Olesz 
przynosił do redakcji takie perełki historyczne, że niekiedy nie 
chcieliśmy wierzyć, że są prawdziwe. Śp. Jerzy Kurzaj był przez 
lata kolporterem gazety po okolicy i pilnował porządku na tej 
działce. Jego żona Elżbieta zajmowała się wysyłką gazet do in
stytucji oraz osób spoza Sławięcic. Dzisiaj tę funkcję przejął ich 
syn Joachim wraz z żoną Felicją. Przez wiele lat tworzyła z nami 
gazetę Halina Fogel, prowadząc niełatwy dział „Rocznice, gra
tulacje, jubileusze”. Jakiej precyzji i dokładności wymagała ta 
praca, pani Halina wie najlepiej. Ponadto, dzięki pani Halinie 
gazeta docierała zawsze do rąk wszystkich radnych miejskich 
oraz wydziałów Urzędu Miasta.

Przez lata współtworzyła z nam i gazetę Maria Różyńska 
(z dom u Grzywocz) wnosząc zawsze wiele ciekawych w ąt
ków do dyskusji przed wydaniem num eru. Pozdrawiamy 
Marysię i jej całą rodzinę w dalekim Gdańsku. Śp. W ło
dzim ierz Matuszewski to współautor wielu wydań. Jego 
krytyczne spojrzenie i doświadczenie życiowe sprowadzało 
nas niekiedy na ziemię. Byłoby grzechem nie wspomnieć 
o całej grupie wolontariuszy, którzy w różnych placów
kach i miejscach dostarczają Gazetę Sławięcicką naszym 
czytelnikom. To wielki wysiłek i za to jesteśmy im bardzo 
wdzięczni. Działa ponadto grupa osób, które zaprzyjaźnio
ne z naszą gazetą, od czasu do czasu zamieszczają u nas tek
sty. Zawsze czynią to bezinteresownie. W szystkim gorąco 
dziękujemy!

Redakcja

Zapraszamy na stronę Towarzystwa Przyjaciół Sławięcic 

w ww.naszeslaw iecice.pl

Krzysztof Burdynowski -  najbar
dziej „ostry” cenzor naszych tekstów. 
Nie przepuści żadnego braku przecin
ka i kropki. W wielu numerach gazety 
zamieszczał interesujące felietony. Wie
rzymy mocno, że będzie pisał częściej.

M agdalena Kurowska -  to ona pilnuje
wszystkich rocznic, jubileuszy i podzięko
wań. Skąd czerpie te dane, nigdy nie wie
my. Ma świetne układy na Staszica 1.

G erard  i M aria Kurzaj -
główni winowajcy. To oni za
miast spać, wieczorami piszą 
felietony, śnią i obserwują, 
a nocami segregują i dobie
rają materiały, zdjęcia i tek
sty do gazety. Gerard propo
nuje, a i tak będzie, jak Maria 
powie!

Zofia Kacperczyk -  żona Pawła. 
Dołączyła do naszego zespołu niedaw
no, ale nic przy układaniu numeru nie 
przejdzie, jeżeli Zosia tego nie zaakcep
tuje! Kiedyś była mistrzynią w strzela
niu. Teraz często przy składaniu gazety 
trafia swoimi uwagami prosto w dzie
siątkę.

Paweł Kacperczyk -  mąż Zosi. 
Wnikliwy czytelnik każdego tekstu. Te
raz opracował temat wyników wybo
rów w Sławięcicach. Bardzo aktywny 
przy tworzeniu strony www.naszesla- 
wiecice.pl na której znajdziecie Pań
stwo wszystkie numery gazety z całych 
25 lat.

Anna Dzwonkowska-Pucia -  zaj
muje się łamaniem, ale nie kości, tylko 
naszej gazety pod kątem graficznym. 
Przerzuca teksty z prawej na lewo, 
z przodu do tylu aż się wszystko po
mieści i poukłada, by oddać wydanie 
do druku. Jej bystre oko wyłapuje nasze 
błędy w tekstach.

Pamiętacie Państwo taką zabawę z czasów dziecięcych „ZA
PYTAJMY, CO POWIE ECHO?”

Z okazji 25-łecia naszej osiedlowej gazetki postanowiliśmy 
i my się zabawić, pytając echo o osoby tworzące GAZETĘ SŁA
WIĘCICKĄ. A echo odpowiedziało:

Irena Kwoczała -  świetnie pisze 
po Śląsku. „Co zajś ta Irena Kwoczała 
do tego numeru wysznupała?” -  pytają 
niektórzy czytelnicy. Przypomina nam 
w swoich tekstach nasze dzieciństwo na 
Śląsku i słowa dawno zapomniane, ale 
jakże bliskie.

Grzegorz Białek -  od lat stara się 
o pieniądze na zapłacenie druku gazety. 
Wszelkie komunikaty, ważne teksty na 
pierwsze strony to jego działka. Ciągle 
zachęca nas do poszukiwań. Mimo, że 
to śląski góral, uważa, że Sławięcice to 
kopalnia ciekawych tematów.

http://www.naszeslawiecice.pl
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